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Rada Miejska w Drzewicy 

PROTOKÓŁ  

Z OBRAD IX SESJI IX KADENCJI (2024-2029) 

RADY MIEJSKIEJ W DRZEWICY 

 z dnia 26 marca 2025 r.   

 

Obrady rozpoczęto 26 marca 2025 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:23 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Bożena Dobosz 

2. Sebastian Gubiec 

3. Krzysztof Jakubczyk 

4. Krzysztof Konewka 

5. Michał Kopczyński 

6. Ireneusz Kowalski 

7. Anna Kumur 

8. Paweł Małek 

9. Bartłomiej Matyja 

10. Karol Podogrocki 

11. Joanna Popis 

12. Anna Rogulska 

13. Krzysztof Walczyk 

14. Dorota Wiktorowicz 

15. Eugeniusz Wrzesień 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Dziewiątą Sesję Rady Miejskiej w Drzewicy otworzyła i powitała zaproszonych gości Dorota 

Maria Wiktorowicz – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy wypowiadając formułę: 

„Otwieram dziewiątą sesję Rady Miejskiej w Drzewicy”. 

W/w poinformowała, że obrady Rady Miejskiej w Drzewicy są transmitowane na żywo 

w Internecie i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk oraz obraz. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Drzewica. 



Strona 2 z 42 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się do systemu e-sesja, po czym 

sprawdziła kworum. Stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 15 radnych, 

w związku z czym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dorota Wiktorowicz 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodnicząca  spytała czy są uwagi do porządku obrad czy wnioski? 

Radny Michał Kopczyński - zgłosił wniosek formalny o rozszerzenie porządku obrad 

poprzez wprowadzenie do niego dyskusji na temat wydatków i inwestycji w ramach 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego dlatego że ma nowe informacje, które uzyskał i chciał je 

przeczytać. Treść informacji brzmiała: „Szanowni Państwo, Szanowni Mieszkańcy, z 

przykrością muszę stwierdzić, że podczas poprzedniej sesji Rady Miejskiej Burmistrz Janusz 

Reszelewski dopuścił się wprowadzenia w błąd przedstawiając nieprawdziwe informacje 

dotyczące planowanej przeze mnie inwestycji. Burmistrz stwierdził, że na terenie, na którym 

zamierzałem realizować inwestycje, występuje roślina objęta ochroną. To stwierdzenie jest 

całkowicie nieprawdziwe. Posiadam dowód w postaci wykazów użytkowych ekologicznych 

Nadleśnictwa Przysucha, który jednoznacznie potwierdza, że teren ten jest dawnym, 

nieużytkowanym pastwiskiem, porośniętym jedynie grupą olch, brzóz i osik. W wykazie nie 

ma żadnej wzmianki o roślinie pod ochroną. Analogiczna sytuacja miała miejsce na Komisji 

Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarki w dniu 28 stycznia 2025 roku. Zastępca Burmistrza 

stwierdził, że na terenie, na którym zamierzałem realizować inwestycje, występuje roślina, 

która uniemożliwia realizację wszelkich inwestycji. To stwierdzenie wprowadziło w błąd 

radnych Rady Miejskiej, przekazując nieprawdziwe informacje. W związku z tym 

Burmistrzowie dopuścili się poświadczenia nieprawdy, co stanowi naruszenie prawa. 

Wprowadzili w błąd Radę Miejską oraz mieszkańców, co mogło mieć wpływ na podjęcie 

decyzji w sprawie mojej inwestycji. Za wprowadzenie w błąd organów gmin oraz 

mieszkańców, burmistrzom grożą konsekwencje prawne wynikające z artykułu 233. Jakbym 

się mylił, to jest tutaj prawnik, może mnie poprawić, kodeksu karnego, który mówi, kto 

składając zeznania mające służyć za dowód w postępowaniu sądowym lub innym 

postępowaniu na podstawie ustawy, zeznaje nieprawdę, lub zataja prawdę podlega karze 

pozbawienia wolności do lat trzech. W przypadku wypowiedzi burmistrzów Janusza 

Ryszewskiego oraz na sesji Rady Miejskiej jest postępowaniem prowadzonym na podstawie 

ustawy. A zeznanie Burmistrza miało służyć za dowód w sprawie mojej inwestycji. W 

przypadku wypowiedzi Zastępcy Burmistrza Dominika Niemirskiego, protokół z Komisji 

Rady jest postępowaniem prowadzenia na podstawie ustawy, a zeznanie Zastępcy Burmistrza 

miało służyć za dowód w sprawie. Podsumowanie. Działanie panów Burmistrzów jest 

niedopuszczalne i wymaga stanowczej reakcji. Wzywam Radę Miejską do podjęcia działań 

mających w celu wyjaśnienia tej sprawy i wyciągnięcia konsekwencji wobec burmistrzów”. 
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Następnie dodał, że to jest bardzo ważne i powinni radni bez żadnej przerwy porozmawiać o 

tym.  

W tym miejscu Przewodnicząca zarządziła prezerwę w celu wprowadzenia dyskusji na temat 

wydatków i inwestycji w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego do porządku obrad.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski 

 

Po przerwie Przewodnicząca poprosiła radnych o ponowne zalogowanie się. Stwierdziła, że 

na stan Rady 15 radnych w sesji nadal uczestniczy 15 radnych, w związku z czym sesja jest 

prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenia porządku obrad poprzez dodanie punktu 7a pod nazwą "Dyskusja na temat 

wydatków i inwestycji w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego".  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, 

Anna Rogulska, Dorota Wiktorowicz 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Walczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ireneusz Kowalski, Eugeniusz Wrzesień 

 

Po przegłosowaniu wniosku Przewodnicząca przeszła do odczytania proponowanego 

porządku obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z 30.01.2025 r.  

4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 30.01.2025 r. do 26.03.2025r.) 
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5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Opocznie na temat bezpieczeństwa 

w Gminie Drzewica w 2024 roku.  

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Opoczyńskiego reprezentowanego przez 

Zarząd Powiatu,  

b) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 

Rzeczypospolitej Polskiej woj. łódzkiego, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029,  

d) zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025, 

e) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2026 roku, 

f) ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących 

radnym Rady Miejskiej w Drzewicy, 

g) ustalenia  wysokości i zasad przyznawania diet sołtysom,  

h) w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku 

aplikacyjnego przez Gminę Drzewica w ramach Krajowego Planu Odbudowy 

i Zwiększania Odporności 

i) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drzewicy na 

2025 rok, 

j) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Drzewica, 

k) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w miejscowości Drzewica, 

l) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie realizacji 

projektu partnerskiego „Zielona energia dla regionu opoczyńskiego”,  

m) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy Drzewica 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

n) przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej na terenie Gminy Drzewica za 2024 rok, 

o) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Drzewica w 2025 roku”. 

7. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Drzewicy za 2024 rok. 

a) Dyskusja na temat wydatków i inwestycji w ramach Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego 

8. Wolne wnioski, sprawy różne.  

9. Zamknięcie obrad sesji.  
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3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (z 30.01.2025 r.). 

 

Przewodnicząca spytała czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji ? 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (z 30.01.2025 r.).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 30.01.2025 r. do 

26.03.2025r.) 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi Januszowi Reszelewskiemu, 

który powitał obecną na sesji Komendant Powiatowej Policji w Opocznie Magdalenę 

Kucharską. Powiedział również, że wprowadziliśmy nowy punkt, na sesji i poprosił, żeby 

wszyscy wytrwali i wtedy w krótkich kilku zdaniach zdefiniowana zostanie możliwość 

inwestowania na użytkach ekologicznych.  

W okresie międzysesyjnym odbyły się spotkania: 

-z pierwszym Wicewojewodom Łódzkim, Markiem Mazurem. Spotkanie dotyczyło, 

współpracy, wsparcia finansowego Gminy Drzewica przez środki z budżetu państwa. jedna z 

uchwał jest realizacją informacji otrzymanej 11 lutego bieżącego roku, dotyczącej złożonego 

wniosku na przebudowę drogi gminnej w Drzewicy na ulicy Braci Kobylańskich, która 

znalazła się na liście do dofinansowania zatwierdzonej przez Wojewodę. W ramach tegoż 

wsparcia gmina Drzewica otrzymała prawie milion dwieście tysięcy złotych na przebudowę 

tej ulicy. 

- z wicemarszałkiem Arturem Bagińskim. Jedno z ze spotkań dotyczyło współpracy 

finansowej między samorządami, wsparcia przez Zarząd Województwa Gminy Drzewica. 

Drugie spotkanie dotyczyło realizacji projektu turystycznego. Ten projekt obejmuje trzy 

gminy Drzewica , Inowłódz, Poświętne. Na spotkaniu byli również Wójt Gminy Poświętne, 

Burmistrz Gminy Inowłódz, oraz przedstawiciel oddziału łódzkiego Dyrekcji Lasów 

Państwowych. Zostały przedstawione projekty, pomysły wspomnianych gmin. Kilka tematów 

dotyczyło zgód Lasów Państwowych. 

- spotkanie z Arturem Ostrowskim członkiem Zarządu Województwa Łódzkiego. Spotkanie 

również dotyczyło współpracy między samorządami, 
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- Burmistrz odbył kilka rozmów ze Starostą Marcinem Baranowskim, jak również nowym 

Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych Stanisławem Oleksikiem. Spotkania dotyczyły 

współfinansowania dróg powiatowych, które biegną przez gminę Drzewica. Efektem tych 

spotkań jest wsparcie powiatu w wysokości 300 tysięcy przez Gminę Drzewica na 

przebudowę drogi powiatowej na terenie Gminy Drzewica biegnącej przez Giełzów, 

- odbyło się spotkanie z wiceprezesem, członkiem zarządu firmy Remtrak, Michałem 

Franasem. Burmistrz wspomniał, że 1 grudnia ubiegłego roku wydzierżawił firmie Remtrak 

fragmenty kilku nieruchomości na wniosek firmy niezbędne do rozbudowy przedsiębiorstwa. 

Dla firmy Remtrak działki te miały ogromne znaczenie. Powiedział, że firma się rozbudowuje 

a brakuje miejsca na rozbudowę. Przy tej okazji prezes Remtraka przekazał informacje o 

wielomilionowych planach na najbliższe 3 lata. W firmie Remtrak pracuje bardzo duża grupa 

mieszkańców gminy Drzewica, i dlatego jest szansa nie tylko na utrzymanie miejsc pracy w 

Remtraku, ale również na tworzenie nowych miejsc pracy, 

- odbyły się wybory uzupełniające do Rady Sołeckiej w miejscowości Idzikowice, 

- odbyło się walne zebranie sprawozdawcze Drzewickiej Spółki Wodnej. Zarząd spółki, 

otrzymał absolutorium, 

- spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych oraz z Dyrektor Przedszkola 

Samorządowego w Drzewicy, 

- 8 lutego odbył się pogrzeb księdza proboszcza parafii w Domasznie, kapelana strażaków, 

Jarosława Wypchło, który kilka dni wcześniej zginął w wypadku samochodowym 

- odbyły się drugie halowe mistrzostwa drużyn młodzieżowych. W drużynówce najlepsze 

okazały się dziewczęta z Domaszna, drugie miejsce zajęła drużyna z Żardek, natomiast 

trzecie z Brzustowca. W klasyfikacji chłopców wygrało OSP Żardki, trzecie było Domaszno. 

Najlepsi zwycięzcy gminnych zawodów startowali w zawodach powiatowych. I w tym 

przypadku w kategorii dziewcząt wywalczyły dziewczęta z Domaszna miejsce drugie, 

natomiast chłopcy z MDP Żardki zajęli miejsca trzecie w powiecie, 

- Burmistrz uczestniczył na zaproszenie władz powiatowych w obchodach 25-letnia istnienia 

Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych. Burmistrz 

otrzymał podziękowanie za organizację przez gminę Drzewica w lutym ubiegłego roku 

pierwszych wojewódzkich zawodów halowych MDP, jak równie za cały czas współpracy 

między gminą Drzewica a Zarządem Oddziału Powiatowego OSP, 

- odbyła się kampania sprawozdawcza OSP w gminie Drzewica. W zebraniach uczestniczył 

Burmistrz oraz komendant Marian Kalużny. Zebrania rozpoczęły się 2 lutego, w jednostkach : 

OSP Drzewica, Radzice, Dąbrówka Strzyżów, Domaszno, Zakościele, Żardki, Brzustowiec, 

Jelnia, Krzczonów, Trzebina. Zebrania zakończyły się 23 lutego. 

W Drzewicy, na zebraniu sprawozdawczym w jednostce OSP Drzewica, był obecny 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej , młodszy brygadier Konrad Krupa. 

Wszystkie zarządy otrzymały absolutorium od swoich strażaków. 

- odbyły się trzy spotkania w Komendzie Powiatowej w Opocznie. Na jednym z nich 

Burmistrz przekazał na ręce obecnej pani komendant opaski samozaciskowe oraz kamizelki 

odblaskowe. Jak co roku Burmistrz był obecny na odprawie rocznej policji. Pani komendant 

przedstawiała ze swoimi podwładnymi funkcjonariuszami informacje na temat stanu 

bezpieczeństwa w powiecie. Trzecie spotkanie, to zaproszenie pani komendant na spotkanie 

na którym obecni byli wójtowie, burmistrzowie, przewodniczący rad. Drzewicę 
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reprezentował Burmistrz i Przewodnicząca Rady Dorota Wiktorowicz. Podczas spotkania 

omawiano kwestie współfinansowania przez samorządy z powiatu, zakupu nowych 

samochodów dla Komendy Powiatowej. 

- na prośbę ZUS-u w Urzędzie Miejskim w Drzewicy odbył się już kolejny dyżur 

pracowników ZUS-u dotyczący tzw. renty wdowiej. Pracownicy ZUS-u byli zaskoczeni 

ilością osób, które w Drzewicy w urzędzie były, stąd było to drugie, wcześniej nieplanowane 

spotkanie. Można było oprócz informacji również złożyć wniosek o uzyskanie wspomnianego 

świadczenia. 

- 4 lutego w RCK w Drzewicy odbyło się spotkanie pod nazwą „Zielona Energia dla regionu 

opoczyńskiego”. Tematyka dotyczyła tworzenia i funkcjonowania lokalnej społeczności 

energetycznej. Omówiona była kwestia klastra rozwoju opoczyńskiego wraz z jego 

koncepcją. Kolejne spotkanie, które dotyczyło tej samej tematyki odbyło się w gminie 

Sławno. Na tym spotkaniu był obecny Zastępca Burmistrza Dominik Niemirski. W przypadku 

tych podjętych kroków jest decyzja ministerstwa że Gmina Drzewica została włączona w 

klastrę. 

- 9 marca w RCK w Drzewicy odbył się koncert z okazji Dnia Kobiet. W tym roku dla pań 

wystąpił Krzysztof Kiliański z towarzyszeniem czołowych Polskich jazzmanów, 

- 10 marca odbyły się w Świetlicy na Werówce obchody gminne dnia Sołtysa na którym 

Burmistrz podziękował Sołtysom za pracę. Jednocześnie wręczył Sołtys z miejscowości 

Brzuza statuetkę, bowiem w tym roku gospodarzem dożynek będzie Brzuza. 

- 11 marca Burmistrz wraz z grupą sołtysów na zaproszenie Marszałka Bagińskiego odbył 

spotkanie w Tatrze Wielkim w Łodzi. Spotkanie było również dedykowane sołtysom. Z 

gminy Drzewica była czwórka sołtysów, sprawujących najdłużej swoje funkcje. Obecni byli 

na spotkaniu przedstawiciel Radzic, sołtys Bogdan Szczepański, Zofia Wołonkiewicz sołtys z 

Żardek, Stefan Pabianek, sołtys z Trzebiny oraz Mieczysław Dziurzyński, sołtys z Zakościela. 

- na zaproszenie posła Adriana Witczaka członkowie Rady Miejskiej, Rady Miejskiej 

Seniorów oraz Młodzieżowy Rady Miejskiej odwiedzili Sejm Rzeczypospolitej Polskiej. 

Delegacji przewodził Zastępca Burmistrza Dominik Niemirski. Oprócz wizyty w Sejmie 

również była zaplanowana i zrealizowana wizyta, zwiedzanie Muzeum Powstania 

Warszawskiego. 

- 15 marca jak co roku odbył się wyjazd z grupą rolników na targi Agrotech do Kielc. Na targi 

pojechał autokar rolników wraz z Zastępcą Burmistrza Dominikiem Niemirskim, 

- od 27 stycznia do końca lutego mieszkańcy mogli składać propozycję grantów w ramach 

„Grantu obywatelskiego 2025”. Do urzędów wpłynęło 19 wniosków które mieszkańcy 

złożyli. Wymogi formalne spełniło 18 wniosków. Wpłynęły i zostały przyjęte granty z 

miejscowości Brzuza, Idzikowice, Radzice Małe, Świerczyna, Żartki, Domaszno, Trzebina, 

Giełzów, Dąbrówka, Brzustowiec, Jelnia, Augustów, Strzyżów, Krzczonów, Żdżary, 

Werówka, Zakościele, Radzice Duże. Wpłynęło po jednym wniosku z sołectwa. W przypadku 

Drzewicy wpłynęły dwa wnioski: Modernizacja ciągu pieszo-rowerowego wraz z 

oświetleniem i nasadzeniami na odcinku od ulicy Stawowej do osiedla Mieszka I, drugi 

wniosek: Budowa placu zabaw przy przedszkolu samorządowym w Drzewicy. Ten drugi 

wniosek jest nieprzyjęty z powodu remontu budynku przedszkola oraz budowy żłobka, 

- kolejne granty dedykowane dla seniorów, przedszkolaków i uczniów. Seniorzy złożyli jeden 

wniosek. Mowa jest o mieszkańcach, którzy ukończyli 60 rok życia. Na wniosek 
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„Przedszkolaki z pasją” wpłynęły trzy wnioski. Natomiast do 2 kwietnia można składać 

propozycje w ramach grantów dla młodzieży, „Kreatywna Młodzież”. „Poczuj pasję do 

historii” jest to kolejna inicjatywa skierowana do uczniów z gminy Drzewica. 

- Gmina Drzewica została zakwalifikowana do projektu wsparcie edukacji matematycznej z 

użyciem narzędzi AI, zeszyt online. Projekt jest finansowany ze środków Ministerstwa 

Edukacji Narodowej oraz Politechniki Warszawskiej. W ramach tego projektu nauczyciele 

otrzymają dostęp do systemu nauki wspomaganej sztuczną inteligencją dla uczniów klas 

czwartych, piątych i szóstych. 

- nauczyciele z Gminy Drzewica otrzymali wsparcie w ramach projektu „Szkoła 

Jutra”.Pprojekt obejmuje nauczycieli ze szkół podstawowych, którzy przechodzą szkolenia 

rozwijające kompetencje cyfrowe. Bierze udział 78 nauczycieli, a dzięki temu projektowi do 

budżetu gminy wpływała 77 tysięcy na zakup materiałów cyfrowych oraz dydaktycznych. 

Projekt jest realizowany w ramach KPO, 

- sukcesy uczniów szkół z Drzewicy: Sergiusz Tuleblak, laureat konkursu z matematyki 

szczebel wojewódzki, Michalina Jedynak, laureatka konkursu biologicznego szczebel 

wojewódzki, Julia Wojda, finalistka z języka angielskiego szczebel wojewódzki. 

- 5 marca po raz kolejny odbył się konkurs Drzewiccy Mistrzowie Ortografii. Wręczono 

wyróżnienia laureatom w kategoriach klas cztery, pięć, sześć, siedem oraz klasy ósme, 

- odbyły się turnieje piłki nożnej o puchar burmistrza. W tym roku wygrał Szacunek 

Drzewica. 

- odbył się kolejny walentynkowy rajd pieszy na zaśnieżonym szlaku. 

Przeprowadzone przetargi, podpisane umowy: 

- przetarg na remont Drogi Gminnej w Brzustowcu. Wpłynęło 8 ofert. Najtańsza oferta 

448.968 złotych. Wykonawca - Zakład Budowlano Drogowy DUKT z Włoszczowy. 

- zawarto umowę na opracowanie planu ogólnego w gminie Drzewica. Wartość kontraktu 

430.500 złotych. Termin realizacji 16 miesięcy. 

- 12 lutego wpłynęły oferty na zapytania ofertowe dotyczące pełnienia nadzoru 

inwestorskiego nad zadaniem „Budowa bulwaru nad rzeką Drzewiczką”. Zadanie 

finansowane z Polskiego Ładu, stąd obowiązek wyłonienia wykonawcy tegoż nadzoru. 

Najtańsza oferta 104 550 zł, stąd też zwiększenie o 15.000 zł. środków w Budżecie, żeby 

zabezpieczyć całą kwotę. 

- zapytanie ofertowe na dokumentację na potrzebę budowy drogi nad Zelewem w Drzewicy. 

Ofert wpłynęło 6. Najtańsza 79.950 zł. Zwiększamy o 30 tysięcy środki w budżecie, 

- 25 luty zapytanie ofertowe na remonty cząstkowe nawierzchni asfaltowych. Ofert było 5. 

Najtańsza 121,77 zł. Najdroższa 1380 zł. Najtańszy wykonawca już jest na drogach, są prace 

wykonywane, a wykonuje Zakład Robót Inżynieryjno-Drogowych z Piotrkowa 

Trybunalskiego. 

- 25 luty zapytanie ofertowe na odtworzenie rowu drogowego zjazdu w miejscowości 

Trzebina. Trzy oferty najtańsza 55.473 zł. Wykonawca Zakład Remontowo-Budowlany 

Czesław Chmar z Sobawin. 

- zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowej na rozbudowę drogi w 

Brzustowcu. Wpłynęły trzy oferty, najtańsza 30.750 zł. Wykonawca : Szymon Materek z 

Przysuchy. 
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- 17 marca zapytanie ofertowe na „Wykonanie remontu pokrycia fragmentu dachu na 

budynku szkoły podstawowej w Radzicach” wpłynęły trzy oferty najtańsza 99.015 zł. 

- 21 marca zapytanie ofertowe: Dokumentacja na potrzebę rozwoju infrastruktury sportowo-

rekreacyjnej w Drzewicy. Dotyczy współfinansowania z powiatem budowy infrastruktury 

między Orlikiem a RCK-iem w Drzewicy. Ofert było 12, oferta najtańsza 9.017 zł, a 

najdroższa 116.000 zł. 

- 18 marca ogłoszono zapytanie ofertowe na dostawę piłkochwytu przy boisku LKS Radzice. 

Jest nowy budynek, wymaga korekty sam piłkochwyt, żeby można było zabezpieczyć 

budynek przed ewentualnymi uszkodzeniami podczas meczów i treningów. 

- w trakcie są realizacje: Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego wraz z techniczną 

infrastrukturą. Zakończono procedury odbiorowe. Są przesiedleni mieszkańcy i mieszkają w 

swoich nowych domach. Gmina aktualnie stara się o uzyskanie pozwolenia na rozbiórkę tak 

zwanej starej „Ceglanki”, gdzie wcześniej tych kilkanaście rodzin mieszkało. W planie jest 

tam budowa parkingu oraz powstanie skweru imienia państwa Nowakowskich na „Skale” w 

Drzewicy. 

- Zakończono prace brukarskie drogi powiatowej na ulicy Żeromskiego w Drzewicy. 

Pozostała do wykonania warstwa trzecia, ostatnia ścieralna. Jest to powiatówka, którą urząd 

przejął i finansuje łącznie z powiatem. 

- trwa przybudowa drogi dojazdowej do PKP w Drzewicy, budowane są parkingi, prace 

brukarskie są zrobione. Jak będzie odpowiednia temperatura, pojawi się warstwa 

wyrównawcza i ścieralna. 

- kończą się pracę przy przebudowie drogi na ulicy Słowackiego. Wykonywane są prace przy 

chodnikach, prace brukarskie, a później ostatnia warstwa ścieralna asfaltowa. 

- trwa przebudowa i rozbudowa budynku Przedszkola Samorządowego w ramach zadania 

„Utworzenie 38 nowych miejsc opieki”. 

- od 31 marca rusza nowa odsłona programu Czyste Powietrze. Tak jak w poprzedniej edycji, 

punkt konsultacyjny w Drzewicy w urzędzie mieści się w pokoju numer 6. Godziny 

konsultacji: wtorek w godzinach 15.30-18.30, w czwartek 15.30-18.30. W piątek w godzinach 

12.30-16.30 sporządzanie wniosków o dofinansowanie i płatność.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

5. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Opocznie na temat bezpieczeństwa w 

Gminie Drzewica w 2024 roku. 

W tym punkcie Przewodnicząca oddała głos zaproszonym gościom: komendant Powiatowej 

Policji w Opocznie Magdalenie Kucharskiej, która podziękowała za zaproszenie i 

powiedziała, że jest to dla niej duże wyróżnienie, że może się spotkać z obecnymi. 

Powiedziała również, że z powiatem opoczyńskim jest związana od stycznia 2023 roku, gdzie 

pełniła obowiązki Zastępcy Komendanta, a od listopada ubiegłego roku już na powierzeniu 

obowiązków Komendanta Powiatowego. I od 13 stycznia bieżącego roku jest Komendantem 

Powiatowym. Dodała, że jeżeli będą jakieś sytuacje, które będą wymagały bezpośredniej z nią 

rozmowy to zaprosiła do kontaktu w każdy wtorek gdyby kontakt z kierownikiem na miejscu 
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ktoś by uznał za niewystarczający. Następnie przedstawiła krótką informację na temat stanu 

bezpieczeństwa na terenie gminy Drzewica. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Magdalena Kucharska podziękowała za środki, które były przekazane na służby 

ponadnormatywne, jak również za bieżącą współpracę. Powiedziała, że jak została 

komendantem, wyszła z taką inicjatywą do wszystkich samorządów i Gmina Drzewica 

również pozytywnie odpowiedział na ten projekt dotyczący wzrostu bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym. Powiedziała, że na terenie gminy sporo jest dróg, na których widoczność 

poruszających się niechronionych uczestników ruchu drogowego jest znaczna i chciałaby, 

żeby standardem opoczyńskich policjantów wszystkich służb, zarówno dzielnicowych, ruchu 

drogowego, jak i ogniw prewencyjnych, było posiadanie na wyposażeniu różnych elementów 

odblaskowych, które nie będą rozdawane w formie akcji, tylko w codziennej służbie. Wtedy, 

kiedy funkcjonariusze jadąc w trakcie służby widzą osobę, która nie narusza nawet żadnych 

przepisów, ale jest po prostu słabo widoczna. Żeby zwiększyć bezpieczeństwo wtedy 

wręczają te elementy odblaskowe. Powiedziała, że wszystkie gminy przekazały takie 

elementy na rzecz naszego wspólnego bezpieczeństwa. Te elementy już są rozdawane od 

kilkunastu tygodni na rzecz mieszkańców. Powiedziała również, że dodatkowym takim 

elementem jest też usprzętowienie policji.  Zorganizowane zostało spotkanie z 

samorządowcami, z włodarzami gmin oraz przewodniczącymi rad, aby przedstawić 

możliwość współuczestniczenie w finansowaniu zakupu pojazdów służbowych dla Komendy 

Powiatowej Policji w Opocznie. Powiedziała ona , że teren Powiatu Opoczyńskiego jest 

bardzo rozległy. Policjanci codziennie przejeżdżają olbrzymie ilości kilometrów. Samochody 

przegląd techniczny robiony mają zwykle raz w roku. Natomiast samochody policyjne te 

przeglądy mają co dwa, co trzy miesiące. Taka jest skala użytkowania tych pojazdów. Te 

naturalne przeglądy czy drobne naprawy powodują wyłączenie pojazdu z ruchu na jakiś 

okres, gdzie po prostu funkcjonariusze wtedy nie są w stanie wystarczająco szybko czasem 

dojechać do zdarzeń. Policja ma taki standard czasowy dotyczący obsługi zdarzeń pilnych. To 

są zdarzenia, gdzie jest bezpośrednie realne zagrożenie dla życia i zdrowia i tam założenie 

czasu jest określone, kiedy trzeba dotrzeć do miejsca takiej interwencji. KPP w Opocznie 

chce w tym roku zakupić dwa pojazdy typu SUV- jeden pojazd oznakowany i jeden 

nieoznakowany, gdzie łączna wartość w ramach tzw. programu 50 na 50, to jest program, 

gdzie 50% finansują samorządy, a 50% daje budżet państwa, budżet policji. Łączna kwota, 

którą trzeba zebrać, to jest 210.000 zł, z czego na samorządy połowa tej kwoty by przypadała. 

Powiedziała, że chciałaby zaapelować o tą odpowiedzialność wspólną za bezpieczeństwo 

poprzez przegłosowanie tej uchwały. I jednocześnie zaapelowała do wszystkich oraz 

mieszkańców, którzy być może słuchają sesji, żeby dbali o bezpieczeństwo. To jest wspólna 

odpowiedzialność. Powiedziała, że wzrost liczby przestępstw na terenie gminy wiąże się 

głównie z tym że to nie są typowe przestępstwa kryminalne, tak jak kiedyś kradzieże czy 

kradzieże z włamaniami. Ta liczba się utrzymuje albo wręcz jest spadkowa. Natomiast coraz 

więcej jest oszust typu na wnuczka, na policjanta, ale także oszust za pośrednictwem 

internetu. Apelowała o rozwagę, zapoznawanie się z komunikatami na stronie internetowej, w 

mediach społecznościowych. Policja przesyła uwagi, informacje, dokonuje również prelekcji, 
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czy to w klubach seniora, czy w szkołach. Poprosiła, żeby przekazywać tę informację, 

ponieważ są to bardzo poważne ludzkie tragedie, gdy dochodzi do takich przestępstw, a 

będzie ich coraz więcej. 

Burmistrz - podziękował za bardzo szczegółowe informacje. Powiedział, że w sposób 

szczególny z zainteresowaniem wysłuchał informacji na temat pracy funkcjonariuszy w 

kontekście służb ponadnormatywnych. Bardzo ważne jest, żeby współpracować, żeby 

mieszkańcy czuli się bezpieczniej. Powiedział, że pani Komendant wprowadziła radnych w 

kwestie związane z problemem nowoczesnych aut, które wszędzie dojadą, no i z problemem 

związanym z dużymi przebiegami tych radiowozów, które są. Przypomniał, że uchwała, która 

zabezpiecza 30.000 zł  na zakup samochodów jest uchwałą budżetową, czyli nie ma 

wyszczególnionej uchwały, jeżeli chodzi o ten zakup.  

W tym miejscu Przewodnicząca zarządziła 5 minutową przerwę.  

Po przerwie Przewodnicząca poprosiła radnych o ponowne zalogowanie się. Stwierdziła, że 

na stan Rady 15 radnych w sesji nadal uczestniczy 15 radnych, w związku z czym sesja jest 

prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały.  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Kucharska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

a) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Opoczyńskiego reprezentowanego przez 

Zarząd Powiatu, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi. Powiedział on, że nawiązując 

do punktu czwartego sesji, czyli informacji z prac międzysesyjnej, odnośnie spotkań, które 

miały miejsce ze Starostą w spotkaniach uczestniczył również Krzysztof Konewka, Radny z 

Giełzowa gdzie było spotkanie w terenie. W związku z powyższym przedkładany jest projekt 

uchwały o udzieleniu pomocy finansowej dla powiatu opoczyńskiego w wysokości 300.000 

złotych na remont drogi powiatowej numer 3141E w Giełzowie. Wpłynęło stosowne pismo 

od Starosty informujące, że najpilniejszego remontu wymaga odcinek długości 1300 metrów 

Strzeszkowice. Ułożenie warstwy ścieralnej, wzmocnienie poboczy kruszywem wyniesie , 

600.000 złotych w związku z powyższym zgodnie z niepisaną zasadą w powiecie 

opoczyńskim Samorząd jest zobligowany do zabezpieczenia 50% wartości kosztów czyli w 

tym przypadku gmina Drzewica deklaruje wsparcie powiatu w wysokości 300.000 złotych na 

przebudowę drogi w Giełzowie. 
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Radny Krzysztof Jakubczyk- powiedział, że chciałby pokazać przejaw współpracy 

Burmistrza, jak również pozostałych radnych. Powiedział, że ma informacje, że głównym 

inicjatorem remontu tej drogi był Burmistrz. Powiedział, że wszyscy widzą, że stan drogi 

Radzice - Dąbrówka jest chyba najgorszy w gminie. Jest to droga, która przebiega przez dwie 

prawie największe miejscowości w gminie. Dodał, że jest to droga dojazdowa do 

największego w okolicy zakładu pracy Remtrak. Spytał: jakie są argumenty remontu drogi w 

Giełzowie? Po czym powiedział, że jest to polityka. Powiedział, że apeluje o to, żeby nie 

patrzeć wyłącznie na jego osobę, tylko na ludzi, na wszystkich mieszkańców. Zwrócił się do 

Burmistrza i powiedział, że ta droga to jest obietnica Burmistrza od 15 lat. Dodał, że nic w 

tym kierunku się nie robi. Przypomniał też, że są projekty na całą Dąbrówkę, na odcinek 

pomiędzy Brzuzą a Radzicami, więc stwierdził, że to już jest tylko czysta złośliwość.  

Radny Michał Kopczyński - dodał, że tą drogą jeżdżą pracownicy do Remtraka i to jest 

droga bardzo często uczęszczana. Powiedział, że droga w Giełzowie jest to prawdopodobnie 

droga dojazdowa do jednej wsi. 

Sołtys Edyta Tomasik – w imieniu swoim i swoich mieszkańców zaapelowała o drogę w 

Dąbrówce. Powiedziała, że stan nawierzchni tej drogi jest krytyczny. Powiedziała, że 

dojeżdżają tą drogą do pracy mieszkańcy Dąbrówki oraz innych miejscowości, tak jak 

Brzuza, Idzikowice, Radzice Małe. Powiedziała, że chciałaby żeby radni wzięli też pod 

uwagę tą drogę. Dodała, że nawierzchnia była tam wykonana 40 lat temu i od tego czasu nic 

tam się nie dzieje. Nie ma żadnego odwodnienia i wiosną czy latem, jak jest większe ulewy, 

mieszkańcy są podtapiani. Powiedziała również, że co roku jest mówione, że będzie ta droga, 

a ciągle jej nie ma. 

Radny Krzysztof Konewka - podziękował za współpracę, która jest, że udało się nad tym 

wnioskiem odnośnie drogi w Giełzowie przychylić i że ze strony Powiatu jak również ze 

strony Urzędu jest taka deklaracja. Dodał, że ma nadzieję, że w głosowaniu teraz te pieniądze 

zostaną zabezpieczone i na ten remont drogi, którą nie jeżdżą tylko mieszkańcy Giełzowa, 

tylko jeżdżą mieszkańcy Trzebiny, Bielowic, Mroczkowa a także do Remtraka. 

Radny Krzysztof Jakubczyk – zwrócił się do radnych o to, by podchodzić do tych 

inwestycji z logiką i żeby te inwestycje robić tam, gdzie one są potrzebne. Spytał Radnych 

Krzysztofa Walczyka czy Eugeniusza Września o ich zdanie, jak również zdanie pani 

Przewodniczącej, bo w jego opinii Przewodnicząca powinna być nie na wyłączność 

Burmistrza, ale przede wszystkim Przewodniczącą Rady wszystkich Rannych i 

Przewodniczącą przede wszystkim mieszkańców. 

Radna Dorota Wiktorowicz – powiedziała, że z tego co pamięta, to były zabezpieczone 

środki w poprzednich kadencjach na tą drogę. Powiedziała, że to nie jest tak, że Rada czy 

radni nie chcieli zrobić, czy nie chcieli przeznaczyć środków na modernizację tej drogi, 

ponieważ wszyscy wiedzą, jak ta droga wygląda. Natomiast z tego, co pamięta to w budżecie 

gminy były zabezpieczane środki, natomiast był moment taki, że Powiat wtedy nie miał tych 

środków. Powiedziała, że jest którąś kadencję w Radzie i jeśli chodzi o tą drogę, to było 



Strona 13 z 42 

 

obiektywne podejście. Dodała, że jeżeli teraz Powiat by znalazł takie środki, to też by 

wszystkim zależało, żeby tą drogę zrobić. 

Radny Krzysztof Jakubczyk - powiedział, że Radna jest Przewodniczącą którąś kadencję i 

spytał, jaki efekt jest na tej drodze? Po czym odpowiedział, że żaden. Natomiast co do 

środków to powiedział, że środki się teraz pojawiły. Powiedział, że są różne projekty i żeby 

zacząć remontować tą drogę etapami choćby po jednym kilometrze. Powiedział, że wtedy ta 

droga kiedyś będzie zrobiona. Dodał, że jeśli Przewodnicząca powiedziała, że nie ma 

środków to spytał, z czego będzie robiona droga w Giełzowie? 

Radna Dorota Wiktorowicz – powiedziała, że tak jak było to do tej pory, to Gmina 

dofinansowuje do każdej powiatowej drogi. To nie jest gminna droga, że ją może zrobić 

sama. Jest to droga powiatowa i Gmina dofinansowuje 50% do takich inwestycji. 

Radny Krzysztof Walczyk – powiedział, że  jest potrzeba remontu tej drogi tylko te środki 

nie wystarczą na ten odcinek. Ogólnie jest 600.000 zł, 300.000 daje powiat, 300.000 daje 

gmina, pół na pół. Powiedział, że te 600.000 zł to jest za mało ponieważ na remont tej drogi 

potrzeba bodajże 8 milionów całej drogi 3109. Powiedział, że jeśli pojawi się możliwość 

remontu tej drogi to będzie głosował za tym, żeby dalej zrobić ten odcinek. Jeżeli się teraz 

pojawiły środki na 3141 na Trzaskowice Giełzów, to jest za. Dodał, że w Strzyżowie 15 lat 

temu został zakończony remont. Nie został natomiast zakończony odcinek od ulicy Zdrojowej 

do drogi wojewódzkiej. Kolejną  drogą jest 3108 Krzczonów-Jelna i tam też jest odcinek do 

remontu. Dodał, że te drogi będą robione etapami przy współpracy z powiatem.  Jeżeli 

pojawiła się możliwość zrobienia drogi w Giełzowie, to on jest za. 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że ta możliwość realizacji drogi w Giełzowie 

pojawiła się z inicjatywy gminy, więc jeżeli nadal nie będzie inicjatywy i chęci do 

modernizacji budowy tej drogi Dąbrówka - Radzice, no to nigdy ona nie będzie zrobiona. 

Powiedział, że to jest przepychanie się powiatu i gminy, I efekt jest żaden. O tej drodze się 

już mówi  wiele lat. Zaapelował do radnych o rozwagę i logikę w podejmowaniu decyzji 

odnośnie inwestycji. 

Radny Michał Kopczyński - odniósł się do słów Krzysztofa Walczyka. Powiedział, że 

niepotrzebne są duże pieniądze 4 - 5 milionów, bo rzeczywiście tą drogę można robić etapami 

i 600.000 to też jest dużo, żeby jakiś etap zrobić. Dodał, że nie mówione jest od razu o 

robieniu całości, bo całości nikt nie zrobi. Powiedział, że żaden powiat nie zgodzi się, żeby 

zrobić parę kilometrów drogi od razu, bo rzeczywiście to kosztuje za dużo i nie będą mieli 

takich środków. 

Radny Krzysztof Walczyk – powiedział, że etap pierwszy został rozpoczęty czyli chodzi o 

ulicę Żeromskiego. Jest to droga powiatowa od Drzewicy w kierunku Radzic i nie będzie ona 

zaczynana od środka czyli od Dąbrówki.  

Burmistrz – zwrócił się do Przewodniczącej żeby radni zabierali w danej materii głos może 

raz góra dwa. Powiedział, że chodzi teraz o to żeby mówić o faktach. Powiedział, że w dwóch 
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kadencjach gmina Drzewica zabezpieczała środki w niektórych latach po kilka milionów na 

przebudowę drogi w Dąbrówce. Gmina  trzymała te pieniądze przez cały rok budżetowy, w 

grudniu pieniądze były usuwane z budżetu, bo powiat nie był zainteresowany 

wydatkowaniem swoich pieniędzy. To były zamrożone środki w wysokości paru milionów 

przez pewien czas, przez kilka lat. Powiat nie chciał tej drogi zrobić. Spytał, w jaki sposób 

jeszcze gmina może przekonać Zarząd Powiatu do wykonania przebudowy drogi, jak nie 

zabezpieczając swojej części w budżecie na początku roku. Odpowiedział, że więcej już się 

nie da. Jeżeli chodzi o tą drogę to było spotkanie. Zdanie Dyrektora Dróg Powiatowych 

(starosta też to potwierdzał) jest takie, że jeżeli nie uda się powiatowi odwodnić drogi, to tej 

drogi nie będzie robił. Najniższy punkt znajduje się koło Wiejskiej Świetlicy. Powiedział, że 

jak nie będzie możliwości znalezienia odbiornika wody, to nie ma możliwości, żeby 

rozpocząć inwestycje. Jest to logiczne, bo trzeba wodę odebraną po przebudowie drogi gdzieś 

odebrać. Dzisiaj propozycja powiatu jest na poziomie 300.000 zł, 300.000 zł  Gmina. 

Burmistrz dodał, że kto ma wątpliwość, że jest to droga która będzie poddawana remontowi 

jest niezasadną, to poprosił zebranych żeby po sesji się przejechali na tą drogę. 

Radny Krzysztof Jakubczyk – zwrócił się do Burmistrza i powiedział, że nie on jest tutaj 

decydentem w tej kwestii, ile mają nad jakimś tematem dyskutować. Powiedział, że był kilka 

razy na spotkaniach- kilku rozmowach u Starosty. Obecna była też Sołtys na spotkaniu ze 

Starostą i Marią Witkowską na tej drodze. Powiedział, ze mają deklarację, że wola z ich 

strony jest i zawsze była, więc ma informację cały czas o przepychaniu z Burmistrza strony 

na Powiat. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Edyta Tomasik 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Konewka 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Walczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 
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- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Walczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Opoczyńskiego reprezentowanego przez Zarząd 

Powiatu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

 

 

b) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej woj. łódzkiego, 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi. Powiedział on, że w roku 

bieżącym już informował o decyzji komendanta głównego PSP o tym, że jednostka OSP w 

Radzicach będzie w tym roku jednostką, która wchodzi do systemu krajowego. Powoedział, 

że żeby do systemu krajowego wejść trzeba spełnić szereg wytycznych, jeżeli chodzi o 

wyposażenie w sprzęt osobisty i nie tylko osobisty. Jednym z elementów niezbędnych do 

tego, by ubiegać się o takie włączenie do krajowego systemu, jest posiadanie sprzętu do 

ratownictwa drogowego - sprzętu hydraulicznego. Nowy sprzęt kosztuje w granicach 100.000 

-120.000 zł. Takie informacje Gmina posiada. Stąd podjęta została próba pozyskania sprzętu z 

jednostki Państwowej Straży  Pożarnej. PSP z Rawy Mazowieckiej przekazała sprzęt firmy 

Holmatro. Sprzęt już jest w OSP w Radzicach. Jeżeli chodzi o udział finansowy, jest to 

30.000 zł.  

Radny Krzysztof Jakubczyk – spytał, dlaczego są pieniądze przekazywane na Związek 

Ochotniczej Starzy Pożarnej, a nie na PSP w Rawie Mazowieckiej? Spytał również czy była 

robiona jakakolwiek diagnoza, rozeznanie rynkowe na ten zestaw? Powiedział, że co do 
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słowa „pozyskanie” to też mam duże wątpliwości. Natomiast jeśli chodzi o pozyskanie 

środków to gmina, mieszkańcy płacą z budżetu gminy.  

Burmistrz - powiedział, że drugiej części wypowiedzi Radnego nie rozumie. Jeżeli chodzi o 

pierwszą część powiedział, że Gmina nie ma wpływu na zasady przekazywania środków. Jest 

taka decyzja władz Straży Państwowej, że przekazujemy na Fundusz Zarządu 

Wojewódzkiego OSP, a potem OSP tam już przekazuje środki na Zarząd Wojewódzki PSP. 

Takie są zasady wskazane, jeżeli chodzi o funkcjonowanie tego typu wsparcia za przekazany 

sprzęt jednostki Państwowej Straży Pożarnej.  

Radny Krzysztof Jakubczyk - ponownie spytał: Czy było robione rozeznanie rynkowe na 

ten sprzęt? Skąd ta kwota 30.000 zł ? To są środki publiczne, to nie możemy ich wydatkować 

od tak. 

Marian Kalużny – powiedział, że było robione rozeznanie i ta kwota, która została wydana 

jest odpowiednia do kosztów, do wartości tego sprzętu. Powiedział, że dzisiaj same węże 

kosztują 10.000 zł, a tam są nowe węże zakupione, legalizacja zrobiona, także będzie na jakiś 

czas spokój, że ten sprzęt może być używany. Jest na odpowiednim poziomie i w stosunku do 

ceny jest to cena odpowiednia. 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, ze jeśli było robione rozeznanie, to gdzie można 

spojrzeć w dokumenty? Spytał również czy była informacja na biuletynie informacji 

publicznej urzędu? Czy gdzieś jakieś zapytania ofertowe, w jaki sposób to się odbywało? 

Gdzie można dotrzeć do dokumentacji tego rozeznania?  

Radny Michał Kopczyński – spytał czy komendant zrobił sam tą analizę, że ten sprzęt 

mógłby kosztować 30.000 zł?  

Burmistrz – powiedział, że nie tylko pan komendant oglądał ten sprzęt wcześniej. 

Powiedział, że miał ogromną satysfakcję i szczęście, że dzięki dobrym relacjom z dwoma 

komendantami powiatowymi Drzewica pozyskała, a trafił do OSP do Radzic, takiej jakości 

sprzęt za takie niewielkie pieniądze. Dodał, że Samorządy czasem w kolejce stoją po tego 

typu wyposażenie, takiej jakości i za takie pieniądze.   

Marian Kalużny – powiedział, że analizowana była cała ta sytuacja ze strażakami z 

Drzewicy, bo oni pracują na takim sprzęcie. Komendant powiedział, że też ma 

doświadczenie, bo też na takim sprzęcie pracował w Państwowej Straży Pożarnej w Opocznie 

i dla jednostki OSP w Radzicach, która nie bierze dużo udziału w akcjach ratownictwa 

drogowego jest to sprzęt wystarczający, który nie będzie generował przez jakiś czas kosztów. 

Radna Dorota Wiktorowicz – powiedziała, że każdą uchwałę szczegółowo omawiamy na 

komisjach rady i czasem takich pytań brakuje, a teraz nagle radni chcą bardzo wiele 

odpowiedzi, takich, które trzeba gdzieś sprawdzić. 
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Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że ma pewne informacje, że taki sprzęt też w 

bardzo dobrym stanie jest w kwocie 17.000 i 20.000 zł, więc mają co do tego duże 

wątpliwości. Odniósł się do słów Przewodniczącej i powiedział, że to czy radni dyskutują na 

komisjach, czy też nie, to jest ich wola. Powiedział, że składali wniosek o transmisję również 

komisji, na co większość nie wyraziła zgody. Dodał, żeby nie mieć żadnych do nich pretensji.  

Radna Dorota Wiktorowicz – powiedziała, że nie ma pretensji do nikogo, bo każdy może 

się wypowiedzieć, tylko czasem pewne informacje trzeba na dane pytania przygotować.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Janusz Reszelewski 

- Marian Kalużny 

- Dorota Wiktorowicz 

- Marian Kalużny 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Janusz Reszelewski 

- Marian Kalużny 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Oddziału 

Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej woj. 

łódzkiego,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 

Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

 

 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029, 

 

W punkcie tym Przewodnicząca udzieliła głosu pani Skarbnik. Powiedziała ona, że mamy 

dwie uchwały dotyczące budżetu. Jedna wieloletnia prognoza finansowa i druga uchwała, 

która mówi o zmianach w budżecie. Powiedziała, że :  

Zwiększamy dochody o kwotę 755 813 zł, w tym wydatki, dochody inwestycyjne o kwotę 

512 401 zł. Są to środki na ulicę Żeromskiego, która jest realizowana w okresie dwóch lat, 

2024-2025. W ubiegłym roku dostaliśmy na to zadanie 736 101 zł, w tym roku 512 401 zł. 

Jeżeli chodzi o dochody bieżące, zwiększamy te dochody o kwotę 243 412 zł.  Mieści się w 

tej kwocie : środki w wysokości 77.000 złotych na Szkołę Jutra. To jest zadanie, które jest 

realizowane przez placówki oświatowe. Ogólny koszt finansowania tego zadania To jest 

kwota 94.709 zł i tutaj jest udział z budżetów własnych poszczególnych placówek 

oświatowych. Mówione jest o środkach dotyczących podatku VAT, ponieważ są to środki z 

KPO, VAT jest zawsze kosztem niekwalifikowalnym, w związku z tym placówki oświatowe 

tą część VAT-u będą musiały pokryć z własnych środków. Zwiększamy wydatki budżetu o 

kwotę 1.580.782 zł, w tym wydatki inwestycyjne o kwotę 1.395.000 zł, wydatki bieżące o 

kwotę 185.782 zł. Na ten moment deficyt budżetu będzie wynosił 10.461.096 zł. Kredyt w 

dalszym ciągu utrzymany jest w wysokości 6,8 mln zł. Różnica zostanie pokryta z nadwyżki z 

lat ubiegłych i z niewykorzystanych środków pieniężnych z lat poprzednich. Te dwie uchwały 

stanowią całość zmian w budżecie, w wieloletniej prognozie finansowej zostały dostosowane 

kwoty zarówno dochodów, wydatków, zadań inwestycyjnych, jak również zostały 

wprowadzone zmiany, jeżeli chodzi o limity na zadania inwestycyjne. W tym przypadku 

dotyczy to limitu na zadanie :Budowa bulwaru o tą kwotę 15.000 złotych, gdzie następuje 

zwiększenie w związku ze zmianą kwot niezbędnych do podpisania umowy na inspektora 

nadzoru. Wieloletnia prognoza finansowa, zmienia się w momencie, kiedy zmieniamy 

dochody, wydatki, kiedy zmieniamy deficyt budżetu i te kwoty tą uchwałą zostają 

uaktualnione w wieloletniej prognozie finansowej.  

Burmistrz – powiedział, że zwiększamy o 15.000 złotych inwestycje pod nazwą „Bulwar nad 

rzeką Drzewiczką” - jest to uzupełnienie środków by wyłonić inspektora nadzoru nad tym 

zadaniem. 300.000 złotych remont drogi Giełzów 1.199.000 złotych. dofinansowania od 

wojewody na Braci Kobylańskich. Inwestycja będzie inwestycją dwuletnią. Dokładamy do 

50.000 kolejne 30.000 zł. na budowę drogi nad zalewem. Budowa tej drogi jest przewidziana 
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w planie miejscowym, który był przez Radę Miejską uchwalony parę lat temu. Konsekwencją 

realizacji planów miejscowych jest wykonywanie zaplanowanych tam inwestycji 

infrastrukturalnych. Stąd robiona jest dokumentacja na budowę drogi, która jest ujęta w planie 

miejscowym. Kolejne 30.000 zł na zakup samochodu osobowego dla policji. 20.000 zł na 

system selektywnego alarmowania OSP Radzice oraz 20.000 zł na doposażenie jednostki. To 

również jest konsekwencja włączania jednostki do systemu krajowego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Irena Jóźwicka 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica na lata 2025-2029,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Konewka, Michał Kopczyński, Ireneusz 

Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krzysztof Jakubczyk, Anna Rogulska 

 

 

d) zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025 

 

Przewodnicząca powiedziała, że uchwała została omówiona przy poprzednim punkcie i 

spytała czy są pytania odnośnie uchwały?  

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że chciał zwrócić uwagę na te 80.000 na drogę nad 

Zalewem. Powiedział, że to jest droga na prywatnych działkach, które nie  zostały przekazane 

na gminę. Dlatego uważa, że właściciele tych działek powinni za tą drogę- za plan zapłacić, i 

powiedział, że apeluje o to, żeby jednak zamienić ten plan na zrobienie drogi dla 

mieszkańców ulicy Kilińskiego, bo tam mieszkańcy proszą się od paru lat o zalanie kawałku 

asfaltu. Dodał, że wykonanie będzie kosztowało około 80.000 zł. Powiedział, że nie wie, 

dlaczego Gmina ma budować coś na prywatnych działkach, ponieważ to są pieniądze 

publiczne.  



Strona 20 z 42 

 

Burmistrz – powiedział, że plany miejscowe uchwalane są decyzją Rad w Polsce. 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że to nie radni w obecnej kadencji głosowali za 

tym planem. Powiedział, że dochodzimy do pewnej patologii, że nie ma w pewnych 

miejscowościach odpowiednich dróg, nie ma drogi na końcu ulicy Kilińskiego, gdzie ludzie 

już mieszkają, a będzie robiona droga w polach. Wspomniał też o ulicy Braci Kobylańskich i 

powiedział, że będzie niszczona dobra droga, dobre chodniki i będzie budowana ponownie. 

Powiedział, że ma duże wątpliwości, czy to jest prawidłowe wydatkowanie środków. 

Powiedział również, że ma pewną wątpliwość i spytał o system alarmowania OSP w 

Radzicach. Dodał, że od 2018 roku jednostka OSP w Radzicach pretenduje do wstąpienia do 

Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, więc wiadomo już było od dawna, że taka 

potrzeba będzie. Spytał, dlaczego nic samorząd nie robił, nie występował o środki, gdyż takie 

środki z informacji jakie pozyskał są corocznie dostępne, czy to z MSW, czy też z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Teraz jest taka sytuacja, że wydatkowane są 

te środki z budżetu gminy. Spytał, dlaczego samorząd wcześniej nic nie interweniował w tej 

sprawie, wiedząc, że OSP Krzczonów będzie wycofywany z KSRG, i dodał, że to była wola i 

plan Burmistrza, więc inicjatywa odnośnie pozyskania środków na ten system powinna być 

podjęta dużo wcześniej.   

Burmistrz – powiedział, że do insynuacji nie będzie się odnosił, bo to nie jest jego poziom. 

Jeżeli chodzi o Braci Kobylańskich, to sukcesywnie, tam gdzie są w mieście jeszcze stare 

wodociągi, żeliwne, stara kanalizacja czy burzówka, to przy wymianie nawierzchni 

chodników również wymienia się całą infrastrukturę pod spodem. Zgłaszany jest ten sam 

problem na ulicy Kilińskiego. Powiedział, że można zobaczyć tam gładką nawierzchnię i 

nowe chodniki. Nie są one jednak nowe tylko jest to dobrej jakości robota. Powiedział, że 

jeśli  ktoś nie zna problemów, to to samo powie, że mamy zapisaną pozycję, która spowoduje, 

że ulica Kilińskiego zostanie „rozpruta” żeby zmienić wodociąg. Sytuacja analogiczna jest na 

ulicy Braci Kobylańskich. Burmistrz powiedział, że można było milion dwieście tysięcy od 

Wojewody nie przyjąć i oddać i że to radni muszą podjąć decyzję w tej kwestii.  

Jarosław Bomba – powiedział, że w Drzewicy występuje deficyt terenów budowlanych. 

Pojawiały się uwagi, zarzuty czy sugestie, że gmina powinna uruchomić czy otworzyć tereny 

nad stawem. W związku z powyższym poprzednia Rada uchwaliła plan miejscowy, który 

przewiduje takie otwarcie, czyli zabezpiecza tereny inwestycyjne. Jednak wokół zalewu 

występuje strefa ochronna. Ta strefa ochronna ma 50 metrów. I tam nie można było zrobić 

drogi i ona byłaby raczej nielogiczna. Taka była sugestia i projektantów i Gminy po to, żeby 

te tereny inwestycyjne otworzyć, żeby stworzyć jak najwięcej działek. Działki prywatne będą 

przecięte zgodnie z planem, drogą, która umożliwi zabudowę z dwóch stron tych działek. 

Jeżeli się uchwala plan miejscowy, podejmuje się taką decyzję, ten plan miejscowy niesie 

pewne skutki i konsekwencje. Jeżeli w tym planie przewidziano drogę, to przychodzi taki 

czas, kiedy trzeba ją wykonać. W tym momencie mieszkańcy tych działek są zblokowani, bo 

jest jakaś osoba, która chce wykonać podziały i nie może tego zrobić, bo Plan Miejscowy 

przewiduje drogę, której nie ma. Ktoś tam chce rozpocząć działania budowlane i ta droga jest 
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mu niezbędna. Ponieważ ten Plan Miejscowy Rada uchwaliła, ta droga w tym planie jest i 

powinno się ją zbudować i stąd ten wniosek do budżetu.  

Radny Krzysztof Jakubczyk – zwrócił się do Burmistrza i powiedział, że  niski poziom to 

on teraz prezentuje i jest to żałosne  i powiedział, że niestety mamy włodarzy jakich mamy. 

Ponownie spytał dlaczego samorząd nie pozyskiwał tych środków, gdy był na to czas. Więc 

jeśli radni są od tego by pytać Burmistrza, to Burmistrz jest od tego by odpowiadać. Dodał, że 

Burmistrz  powinien znać swoje kompetencje.   

Radna Dorota Wiktorowicz – powiedziała, że chciałaby, żeby dyskusja na sesji też była na 

pewnym poziomie. Poprosiła o merytoryczne wypowiedzi w związku z danymi uchwałami. 

Radny Michał Kopczyński –odnośnie drogi na ulicy Kilińskiego oraz nowym chodniku 

powiedział, że gościliśmy na sesji radnych powiatowych, na której to sesji powiedział, że ta 

droga jest w tej chwili niebezpieczna dla ruchu drogowego i chodziło o drogę gminną. 

Powiedział, że droga gminna jest od numeru 70 do 70 F i to jest droga o którą prosi. Dodał, że 

jak była poprzednia rada i nikt do tego nie zdołał się przychylić, żeby tą drogę zrobić. 

Powiedział, że to o to chodziło, a nie o nowy chodnik czy nową drogę, której nie ma.  

Radny Bartłomiej Matyja – spytał, czy jest możliwość wykazania, kto jest właścicielem 

tych działek. Powiedział, że ciekawi go dlaczego są robione plany na drogę w szczerym polu 

za 80.000 zł tysięcy, gdzie brakuje pieniędzy, a te 80.000 zł można by było przeznaczyć na 

poprawę jakości dróg bieżących, a nie tworzenia nowych w polu.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Jarosław Bomba 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Bartłomiej Matyja 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2025.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Michał Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, 

Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, 

Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Anna Rogulska 

 

 

e) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2026 roku, 

 

Burmistrz – powiedział, że jest to projekty uchwały o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie 

Funduszu Sołeckiego. Powiedział, że argument jest jeden zasadniczy w obawie przez rozbicie 

ponad pół milionowej kwoty na osiemnaście w tym momencie części i pomniejszenie 

możliwości inwestycyjnej w gminie Drzewica. Powiedział, że potrzeb jest sporo. Podzielenie 

ponad 500.000 zł na 18 części spowoduje, że możliwości naszych udziałów własnych, a 

ewentualnie finansowania z własnych środków będą znacznie mniejsze. Dodał, że  by to było 

korzystne tak propagandowo, że gmina ma fundusz sołecki, tylko potem Gmina z pewnością 

miałaby dużo większe problemy, żeby zabezpieczyć środki własne na inwestycje planowane. 

Burmistrz powiedział, że jest to jedyny argument, który radnym przedkłada.  Powtórzył, że 

wyłącznie obawa przez rozbicie ponad pięćset tysięcznej kwoty na zadania drobne potem 

może zabraknąć na zadania, które Gmina chce na wsiach realizować. Powiedział, że 

jednocześnie na prośbę Przewodniczącej Rady, która reprezentuje grupę radnych, 

zadeklarował, że w miejsce tego funduszu w przyszłym roku, będzie utworzona rezerwa 

celowa dla sołectw, na poprawę nawierzchni gruntowych, dojazdowych do pól. Skoro są takie 

problemy, to chce dać gwarancję, że w przyszłym roku będzie rezerwa celowa na dojazdówki 

do pól ze środków własnych. 

Radna Anna Rogulska – powiedziała, że zanim radni przejdą  do głosowania, chciałaby 

zapytać sołtysów o zdanie, co sądzą na temat Funduszu Sołeckiego. 

Radny Ireneusz Kowalski – powiedział, że słyszał deklarację,  że będzie to wpisane do 

budżetu na 2026 rok i zamiast funduszu sołeckiego będzie wpisana rezerwa celowa dla 

sołectw.  

Burmistrz – powiedział, że deklaruje to radnym.   

Sołtys Bogusław Sarwa – spytał,  co z miejscowościami, w których się nic nie dzieje? Nie 

ma żadnych inwestycji?  
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Burmistrz – powiedział, że jak radni przegłosują fundusz sołecki, to on go wykona i podzieli 

500.000 zł na 18 części. Powiedział, żeby mieć świadomość, że jak w pewnym momencie 

braknie środków własnych, to zabraknie na inwestycje duże. I to jest jedyny argument. Jeżeli 

chodzi o Krzczonów powiedział, że nie tak dawno na nową drogę w miejscowości 

Krzczonów, wydane było ponad 600.000 złotych, była wiata za 100 tysięcy, która była też 

postawiona  przy dofinansowaniu z funduszu marszałkowskiego i które to dofinansowania 

często wymagają wkładu własnego. Powiedział, że za chwilę będzie robione pare świetlic 

wiejskich. Dodał, że dzisiaj mamy świetlicę wiejską w Werówce za 700.000 zł, Świerczyna 

1.500.000 zł. Aktualnie kończymy budowę w Świerczynie . Dodał, że na dzisiaj nie ma 

żadnego źródła finansowania tych obiektów. 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że w Polsce powyżej 70% gmin korzysta z 

funduszu sołeckiego. Są to dane z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych. Powiedział, że  

fundusze sołeckie też można wykorzystywać nie tylko na cele kulturalne, jak obecnie jest z 

grantami, tylko również i na cele inwestycyjne. Można ten fundusz też dzielić. Powiedział, że 

wcześniej, duże miejscowości miały większe kwoty tych funduszy sołeckich. Teraz są te 

kwoty wyrównane.  Powiedział, że problemem grantów jest, że możemy je przeznaczać tylko 

na wycieczki czy też innego typu imprezy, gdzie nie zawsze jest taka potrzeba. Czasami jest 

potrzeba dofinansowania świetlicy czy właśnie kawałka jakiegoś chodnika, drogi. Apelował 

do radnych gdzie 10 radnych jest z terenów obszarów wiejskich i powiedział, że dziwi się, że 

byli kiedyś za tym, żeby z tego funduszu zrezygnować. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Ireneusz Kowalski 

- Bogusław Sarwa 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2026 roku,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Paweł Małek, Karol Podogrocki, Joanna Popis, 

Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 
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PRZECIW (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ireneusz Kowalski 

 

W tym miejscu Przewodnicząca zarządziła 10 minut przerwy.  

Po przerwie Przewodnicząca poprosiła radnych o ponowne zalogowanie się. Stwierdziła, że 

na stan Rady 15 radnych w sesji nadal uczestniczy 15 radnych, w związku z czym sesja jest 

prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały.  

 

f) ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących 

radnym Rady Miejskiej w Drzewicy, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Andrzejowi Krzyżanowskiemu- 

Sekretarzowi. Powiedział on, że proponowany jest projekt uchwały, w której  tak jak 

dotychczas była by to miesięczna, zryczałtowana dieta. I zgodnie z ustawą o samorządzie 

gminnym w zależności od pełnionej funkcji w Radzie proponujemy, aby Dieta 

Przewodniczącego Rady Miejskiej wynosiła 2.147 zł. wiceprzewodniczących Rady Miejskiej 

1.700, przewodniczących komisji stałych 1.650, pozostałych radnych 1.500 zł. W przypadku 

wiceprzewodniczących i przewodniczących komisji oraz pozostałych radnych jest to wzrost 

około 30%. Jeśli chodzi o nieobecność i potrącanie za nieobecność będzie to 20% wysokości 

diety, czyli poziom dotychczasowy jest utrzymany. Przewidujemy tutaj też sytuację, gdzie w 

danym miesiącu nie odbywa się posiedzenie komisji ani sesja Rady Miejskiej, wtedy również 

jest 20% dieta obniżana.  

Radny Bartłomiej Matyja – powiedział, że jest radnym pierwszy rok, i nie na miejscu by 

było, żeby od razu głosował za tym, aby podnieść radnym diety. Powiedział, że radni 

analizowali te diety i w Drzewicy te diety są najwyższe albo jedne z najwyższych. 

Powiedział, że cały czas mówione jest o tym, żeby szukać oszczędności. Powiedział, że na 

ostatniej sesji, mieli zarzucone, że nie dają dla rodziców niepełnosprawnych dzieci. Dodał, 

żeby nie podnosić tych diet, tylko dać pieniądze na dzieci niepełnosprawne. Powiedział, że 

za  chwilę będzie dyskusja o dietach dla sołtysów. Wnioskowane było o 500 złotych, ale 

propozycja padła 450. Powiedział, żeby zabrać te 50 złotych nawet z diet radnych i dołożyć 

sołtysom na równo. Dodał, że szukane są wszędzie oszczędności, a sobie chcą podnieść. I 

powiedział, że wydaje mu się, że jest to nie na miejscu. 

Radny Karol Podogrocki – powiedział, że jest drugą kadencję i wie, że radny ma prawo 

przeznaczyć dietę, jak sobie życzy np. na szczytny cel.  

Radny Krzysztof Jakubczyk – spytał radnych jakie mają argumenty za podwyżką diet dla 

radnych? 
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Radny Karol Podogrocki – powiedział, że wszystko drożeje. Powiedział, że nie wie, jak u 

radnych jest ale jemu w pracy odlicza się za te godziny, przebywanie tutaj, bo tak powinno to 

wyglądać i uważa, że taki skok 30% to nie jest wcale aż tak dużo. 

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że dieta to nie wypłata, tylko rekompensata za 

poświęcony czas. Powiedział, że jeśli radni szukają jakiegokolwiek rodzaju dorobienia sobie 

do wypłaty, no to są inne na to sposoby, a nie obciążenie budżetu gminy, gdzie radni mają 

jedną z najwyższych diet, i zaapelował o zastanowienie się nad tą sytuacją. Powiedział, że 

uważa, że radni to tylko uchwalają, natomiast jest grono urzędników, którzy wykonują tą 

pracę. I  zawnioskował nawet o podwyżkę dla tych ludzi, bo wiadomo, jakie mają 

wynagrodzenia i im się należy to docenienie za ten wkład, każdego rodzaju wysiłki, 

poświęcony swój czas, swoją wiedzę a nie radnym teraz. Powiedział, że  nie widzi  ze strony 

radnych żadnych argumentu.  

Burmistrz – powiedział, że podwyżki w urzędzie będą.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Bartłomiej Matyja 

- Dorota Wiktorowicz 

- Karol Podogrocki 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Karol Podogrocki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym 

Rady Miejskiej w Drzewicy,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bożena Dobosz, Krzysztof Konewka, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Karol Podogrocki, 
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Joanna Popis, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

PRZECIW (6) 

Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Michał Kopczyński, Anna Kumur, Bartłomiej 

Matyja, Anna Rogulska 

 

g) ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet sołtysom, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca również udzieliła głosu Sekretarzowi, który powiedział, że to 

jest dieta za obecność na spotkaniu, na zebraniu. Czyli nie jest dieta ryczałtowana miesięczna, 

tylko za obecność. Jak osoba jest na spotkaniu, dostaje diety, jak nie ma podpisu pod listą 

obecności, nie jest wypłacana. Jeśli jest spotkanie więcej niż jedno w miesiącu, wtedy się 

automatycznie to mnoży, razy ilość spotkań.  

Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że jako klub radnych popierają jaka to by nie 

była ta podwyżka chociaż oni apelowali za kwotą 500 złotych. Powiedział, że to jest kolejny 

przejaw polityki Burmistrza,  gdyż 50 zł to niedużo, ale pokazany jest ten brak współpracy i 

poparcia inicjatywy, wniosku klubu radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet sołtysom,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

h) w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku 

aplikacyjnego przez Gminę Drzewica w ramach Krajowego Planu Odbudowy i 

Zwiększania Odporności, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Natalii Biedrowskiej. Powiedziała ona, że 
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podjęcie przedmiotowej uchwały jest niezbędne do złożenia wniosku aplikacyjnego o 

dofinansowanie na zadanie termomodernizacja szkoły podstawowej im. Mikołaja Kopernika 

w Radzicach Dużych w ramach priorytetowego programu wymiana źródeł ciepła i poprawy 

efektywności energetycznej szkół. Realizacja zadania będzie uzależniona od pozytywnej 

oceny wniosku i uzyskania dofinansowania. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Natalia Biedrowska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku aplikacyjnego przez 

Gminę Drzewica w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

i) zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drzewicy na 2025 

rok, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Eugeniuszowi Wrześniowi – 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. Powiedział on, że odbędą się dwie kontrole. 

Pierwsza to jest kontrola Ludowego Klubu Sportowego w Radzicach w zakresie 

wykorzystania dotacji za 2024 rok, to jest termin drugi kwartał. Druga to jest kontrola 

działalności Regionalnego Centrum Kultury w Drzewicy w zakresie wykorzystania też dotacji 

za 2024 rok, i odbędzie się w czwartym kwartale. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Drzewicy na 2025 rok,.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

j) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Drzewica, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Monice Podogrockiej Kierownik Referatu 

ROŚiGG. Powiedziała ona, że uchwała dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu 

mieszkalnego stanowiącego własność gminy Drzewica w drodze przetargu. Lokal położony 

jest przy ulicy Kędzierskiego 4 w Warszawie, dzielnica Bemowo. Lokal znajduje się na 

ósmym piętrze w trzynastokondygnacyjnym bloku. Mieszkanie składa się z dwóch pokoi, 

łazienki, przedpokoju, kuchni. Jest również pomieszczenie przynależne 4 m2, znajdujące się 

w piwnicy. Powiedziała, że na podstawie prawomocnego wyroku sądu z dnia 11 sierpnia 

2023 roku Sąd Rejonowy w Opocznie stwierdza, że spadek po zmarłym dnia 18 kwietnia w 

Drzewicy ostatnio zamieszkałym w Drzewicy na podstawie ustawy nabyła z dobrodziejstwem 

inwentarza gmina Drzewica. W związku z powyższym, że zmarły zmarł na terenie gminy 

Drzewica, gmina była upoważniona do tego, żeby złożyć wniosek do sądu o stwierdzenie 

nabycia spadku. I w wyniku tej realizacji uchwały gmina uzyska dochód w postaci ceny 

sprzedaży ustalony w wysokości nie niższej niż wartość nieruchomości określona przez 

rzeczoznawcę majątkowego.  

Radny Michał Kopczyński - zapytał  Marka Amanowicza - Mecenasa , czy radni powinni 

podejmować uchwałę, jeżeli nie ma jeszcze wyceny mieszkania? 

 

Marek Amanowicz – powiedział, że myśli, że tak, dlatego że jak będzie uchwała, to w 

zależności od tego jaka, wtedy gmina może podjąć działania formalne dla ustalenia wartości. 

Uchwała nie przesądza o tym, że mieszkanie zostanie sprzedane. Dlatego w przetargu jest za 

cenę nie niższą niż opinia rzeczoznawcy majątkowego. Dodał, że jeśli zostanie podjęta 

uchwała o wyrażeniu zgody na sprzedaż to nie oznacza to, że ta sprzedaż nastąpi. 

Monika Podogrocka - przepisy nie precyzują, że w treści uchwały musi być zawarta cena 

sprzedaży. Radni mogą uzyskać taką informację po wykonaniu zleceń przez gminę do 

rzeczoznawcy majątkowego w celu opracowania operatu szacunkowego. Zgodnie z ustawą o 

gospodarce nieruchomościami cenę ustala się na podstawie wartości nieruchomości. Ta 

wartość nieruchomości określa operat szacunkowy wykonany przez uprawnionego 

rzeczoznawcę majątkowego. Dodatkowo po tej uchwale treść przetargu nie zostanie od razu 

ogłoszona. Gmina ma ten czas na kompletowanie dokumentów ściśle określony i ta ważność 
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tego operatu jest dłuższa. Treść ogłoszenia o przetargu zostanie ujawniona do publicznego 

wglądu w prasie, w stronach internetowych Urzędu Miejskiego w Drzewicy, również w 

Warszawie, w spółdzielni mieszkaniowej.  

  

W dyskusji wzięli udział: 

- Monika Podogrocka 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Marek Amanowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Monika Podogrocka 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Drzewica,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

 

k) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w miejscowości Drzewica, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca ponownie udzieliła głosu Monice Podogrockiej. Powiedziała 

ona , że tutaj mamy uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowych do gruntu nieruchomości niezabudowanych, to jest 

ograniczone prawo rzeczowe, prawo użytkowania wieczystego. Położenie działek określa 

załącznik graficzny do uchwały. Działki o łącznej powierzchni 1342 m2 znajdują się w V 

Księdze Wieczystej. W związku z tym stworzą jedną nieruchomość. Do przetargu zgłaszane 

są 3 działki łącznie. Wartość nieruchomości również nie jest podana w uchwale i również do 

przetargu musi być wykonany operat szacunkowy, który określi tą cenę i cena również 

przetargu musi być nie niższa niż wartość nieruchomości. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
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- Monika Podogrocka 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych położonych w miejscowości Drzewica,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

l) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie realizacji 

projektu partnerskiego „Zielona energia dla regionu opoczyńskiego”, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Natalii Biedrowskiej, która powiedziała, że 

projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w 

sprawie projektu partnerskiego, Zielona energia dla regionu opoczyńskiego. Porozumienie 

będzie podpisane z gminami Białaczów, Mniszków Poświętne, Opoczno i Sławno. Projekt 

partnerski finansowany jest ze środków Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania 

Odporności. Koncepcja rozwoju klastra będzie ukierunkowana na działania w zakresie 

inwestycji związanych z poprawą efektywności energetycznej i rozwojem odnawialnych 

źródeł energii.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Natalia Biedrowska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w sprawie realizacji projektu 

partnerskiego „Zielona energia dla regionu opoczyńskiego”,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Anna Kumur, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol 

Podogrocki, Joanna Popis, Anna Rogulska, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 

Eugeniusz Wrzesień 

 

W tym miejscu Przewodnicząca zarządziła 5 minut przerwy.  

Po przerwie Przewodnicząca poprosiła radnych o ponowne zalogowanie się. Stwierdziła, że 

na stan Rady 15 radnych w sesji nadal uczestniczy 13 radnych, w związku z czym sesja jest 

prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały.  

 

 

m) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy Drzewica w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Markowi Czarneckiemu. Powiedział on, że na 

ostatniej sesji Rady Miejskiej podejmowana była uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu 

utrzymania czystości porządku na terenie gminy Drzewica i ta uchwała stanowi 

uszczegółowienie tego regulaminu przyjętego właśnie w zakresie sposobu i zakresu 

świadczenia usług odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych w zamian za 

uiszczoną opłatę. Wprowadzone są m.in. następujące zapisy: w paragrafie dziewiątym papiery 

z gospodarstw domowych będą zbierane łącznie ze zmieszanymi odpadami komunalnymi. 

Największe zmiany dotyczą funkcjonowania samego PSZOK-u, czyli punktu selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych. Wprowadza się limity roczne z danych nieruchomości, 

jakie mogą być zdeponowane na PSZOK-u. W zakresie zużytych opon do 4 sztuk, limit 

obowiązuje, w zakresie odpadów wielkogabarytowych do 2,5 m3, oraz w zakresie odpadów 

budowlanych i remontowych do 500 kg rocznie. Poza tym chemikalia oraz produkty lecznicze 

przyjmowane w gospodarstwach domowych w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu 

substancji we krwi muszą być odpowiednio zabezpieczone przed otwarciem. Dotyczy to 

również dostarczanych na PSZOK chemikaliów, które powinny być dostarczone w 

szczelnych, niecieknących opakowaniach. Powiedział również, że obsługa PSZOK-u może 

odmówić przyjęcia odpadów, jeżeli ich ilość lub rodzaj wskazuje, że nie powstają one w 

gospodarstwach domowych, bądź nie zostają posegregowane zgodnie z zasadami przyjętymi 

w uchwale w styczniu o regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Drzewica. Osoby dostarczające odpady do PSZOK-u są zobowiązane wskazać adres 

nierówności, z której pochodzą odpady oraz umieścić je w pojemnikach przeznaczonych do 

odpowiedniej frakcji odpadu, bądź w miejscach wyznaczonych przez obsługę PSZOK-u. 

Odbiór odpadów komunalnych w PSZOK-u odbywać się będzie w każdą sobotę z 

wyłączeniem dni świątecznych w godzinach od 8 do 15. Dodał, że projekt tej uchwały został 
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pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Państwowego Inspektora Sanitarnego w 

Opocznie. 

Sołtys Roman Mastalerek – spytał, gdzie można oddać porwane ubrania lub buty?  

Marek Czarnecki - odpowiedział, że mowa jest o odpadach tekstilów i odzieży. One są 

przyjmowane na PSZOK-u. Powiedział, że w tym tygodniu PSZOK został doposażony o dwa 

dodatkowe tego typu pojemniki właśnie do zbierania odpadów tekstyliów i odzieży. Każda 

osoba korzystająca z PSZOK-u dostarcza odpady we własnym zakresie. Ale przyjmowane są 

odpady nieodpłatnie, bo w ramach już uiszczonej opłaty za śmieci. PSZOK znajduje się na 

ulicy Słowackiego na terenie oczyszczalni ścieków. Podobnie jak pozostałe inne frakcje, które 

są zbierane w PSZOK-u, to wszyscy musimy to dowieźć we własnym zakresie. Takie są 

zasady.  

Sołtys Roman Mastalerek – powiedział, że płaci się za śmieci i jeszcze samemu trzeba je 

dowieść do PSZOK-u. 

Burmistrz – powiedział, że Sołtys komentował, że trzeba płacić za śmieci i jeszcze je 

zawieźć . Powiedział, że ma propozycję, że jeśli jest on na sesję zaproszony to przy okazji jest 

w Drzewicy i wtedy można zabrać odpady i wywieźć na PSZOK. Burmistrz powiedział, że 

można PSZOK-ów stworzyć osiemnaście w każdym sołectwie i dostaną kalkulację jaki 

będzie koszt dla mieszkańców za usługę pod tytułem odbiór padów komunalnych, bo 

funkcjonowanie PSZOK-u to jest zadanie gminy, które się bilansuje w opłacie od 

mieszkańców. Może być PSZOK-ów kilkanaście, tylko wtedy opłata będzie stosownie 

większa. 

Radny Paweł Małek – powiedział, że wypowie się jako prezes spółdzielni mieszkaniowej. 

Powiedział, że z tym problemem mają bardzo mocno w tej chwili do czynienia. Z terenu 

gminy Drzewica zniknęły pojemniki, które były przez PCK postawione. Została rozwiązana 

umowa. Wynikiem rozwiązania umowy jest to, że ludzie nie segregują tych odpadów. Czyli 

te pojemniki znikają dlatego, że pojawiły się tam śmieci, wszelkiej maści. Tam były i odpady 

komunalne, plastiki, metal, wszystko. Te firmy, które zbierały tego typu odpady, generowały 

same sobie później dodatkowe koszty segregacji tego. 80% jednego pojemnika to były śmieci 

zmieszane, wrzucone po prostu przez kogoś, komu się nie chciało się zrobić dwóch kroków 

dalej i wyrzucić tego do kosza na śmieci. Na koniec dodał, że robimy sami sobie problem.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Czarnecki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Marek Czarnecki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 
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Głosowano w sprawie: 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie Gminy Drzewica w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna 

Popis, Anna Rogulska, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Anna Kumur, Krzysztof Walczyk 

 

 

n) przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej na terenie Gminy Drzewica za 2024 rok, 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Marcie Woźniak Dyrektor MGOPS w 

Drzewicy. Powiedziała ona, że w celu realizacji ustawowych zadań w Ośrodku Pomocy 

Społecznej w 2024 roku zatrudniany był jeden asystent rodzinny, który swą pomocą objął 16 

rodzin. Każda z tych rodzin miała zapewnioną pomoc terapeutyczną, psychologiczną, 

wsparcie finansowe oraz materialne. Jeśli chodzi o potrzeby związane z realizacją zadań, to 

przedstawiają się one następująco, czyli zapewnienie rodzinom przeżywającym trudności 

wsparcia i pomocy specjalistycznej, prowadzenie poradnictwa dla rodzin w kryzysie oraz 

zabezpieczenie środków finansowych na zatrudnienie i pokrycie części kosztów związanych 

pobytem dzieci w rodzinie zastępczej. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Joanna Popis 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej na terenie Gminy Drzewica za 2024 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna 

Popis, Anna Rogulska, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Anna Kumur, Krzysztof Walczyk 

 

 

o) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Drzewica w 2025 roku”. 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Jarkowi Kasickiemu, który powiedział, że 

zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt, Rada Gminy określa w drodze uchwały co rocznie do 

dnia 31 marca program opieki na zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności 

zwierząt. W związku z powyższym został przygotowany wyżej wymieniony projekt 

programu, który w dniu 31 stycznia został przekazany do zaopiniowania dla Powiatowego 

Lekarza Weterynarii w Opocznie. Stowarzyszenie Pomagajmy Zwierzętom Miedzna 

Murowana oraz Dzierżawców Obwodów Łowieckich na terenie gminy Drzewica. W terminie 

21 dni wpłynęły trzy opinie pozytywne. Niewyrażenie opinii w ciągu 21 dni uznaje się za 

akceptację przesłanego programu. Głównymi celami programu są zapewnienie miejsca w 

schronisku oraz opieki nad bezdomnymi zwierzętami z terenu gminy, sprawowanie opieki 

nad kotami wolno żyjącymi w tym ich dokarmianie , odławianie bezdomnych zwierząt, 

obligatoryjna sterylizacja albo kastracja oraz znakowanie zwierząt w schronisku, 

poszukiwanie nowych właścicieli dla bezdomnych zwierząt, usypianie ślepych miotów, 

zapewnienie miejsca w gospodarstwie rolnym dla zwierząt gospodarskich, zapewnienie 

całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt, 

sterylizacja albo kastracja oraz trwałe znakowanie zwierząt utrzymywanych przez 

mieszkańców gminy Drzewica, edukację mieszkańców gminy w zakresie opieki nad 

zwierzętami. W programie wskazano wysokość środków finansowych planowanych na ich 

realizację, które zostały zabezpieczone w budżecie.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jarosław Kasicki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Drzewica w 2025 roku”..  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Bożena Dobosz, Sebastian Gubiec, Krzysztof Jakubczyk, Krzysztof Konewka, Michał 

Kopczyński, Ireneusz Kowalski, Paweł Małek, Bartłomiej Matyja, Karol Podogrocki, Joanna 

Popis, Anna Rogulska, Dorota Wiktorowicz, Eugeniusz Wrzesień 

NIEOBECNI (2) 

Anna Kumur, Krzysztof Walczyk 

 

 

7. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Drzewicy za 2024 rok. 

 

W tym punkcie Przewodnicząca udzieliła głosu Marcie Woźniak. Powiedziała ona, że w 2024 

roku w ramach zespołu interdyscyplinarnego prowadzonych było 32 procedury niebieska 

karta. Powołano 4 grupy diagnostyczno-pomocowe. Odbyły się 52 spotkania grup 

diagnostyczno-pomocowych. Zakończono 19 procedur niebieskiej karty. Dwie osoby zostały 

skierowane na zajęcia korekcyjno-edukacyjne. Osoby miały możliwość skorzystania z 

pomocy specjalistów ośrodka interwencji kryzysowej w Opocznie oraz w punkcie osób 

uzależnionych w Drzewicy. Jedną osobę skierowano do Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Drzewicy. Siedem rodzin skorzystało z pomocy finansowej 

tutejszego ośrodka. Pięć rodzin otrzymało skierowanie uprawniające do pomocy w formie 

żywności. Wobec wszystkich procedur prowadzony był bieżący monitoring sytuacji 

rodzinnej. Natomiast członkowie zespołu interdyscyplinarnego uczestniczyli w trzydniowym 

szkoleniu realizowanym przez RCPS w Łodzi w formie online. Zakupiono i 

rozpowszechniono materiały informacyjne dotyczące przemocy w rodzinie. Na potrzeby 

zespołu i grup roboczych wydatkowano kwotę 5 390,70 zł. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

a) Dyskusja na temat wydatków i inwestycji w ramach Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego 

 

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że uważa, że na mówieniu nieprawdy nie można 

budować Drzewicy. Powiedział, że na działce 1421 leżącej na ulicy Słowackiego powinno się 

zrobić przystań dla kajaków, rozwijając dzięki temu turystykę, wybudować altanę z miejscem 

na ognisko, aleję z ławeczkami oraz drążki do street workautu. Powiedział, że byłoby to 

miejsce dla relaksu, wypoczynku dla wszystkich mieszkańców, dzieci, dorosłych, seniorów. 

Kolejnym miejscem jest dojście do domku wędkarza. Powiedział, że jest to bardzo fajne 

miejsce nad zalewem i z tym jak najbardziej się zgadza, ale i tak uważa, że powinno się 

zrealizować inwestycje z pieniędzy MOF-u na działce 1421, ponieważ jest to teren zalewowy. 

Dodał, że zasięgnął opinii z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska i powiedział, że 

chodzi o to, że nie jest to wielki problem zrealizowania inwestycji na tej działce i poprosił 

radnych o dyskusję na ten temat. Powiedział, że Burmistrzowie swoją opinię już wydali i 
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wyrazili. Powiedział również,  że jeśli radni zdecydują, żeby budować dalej w tych miejscach, 

w których gmina to wyznaczyła, to on się z tym do końca nie zgodzi, ale to przyjmie. Radny 

złożył wniosek o inwestycje na działce 1421 położonej na ulicy Słowackiego. Dodał jeszcze, 

że na wykazie użytków ekologicznych Nadleśnictwa Przysłucha jest wyraźnie napisane, że to 

są dawne, nieużytki pastwisko, silno - wilgotne, porośnięte grupą olch, brzóz i osik. 

Powiedział, że nie są to rośliny pod ochroną, tak jak było to wyrażone przez Burmistrza czy 

Zastępcę i uważa, że dyskusja Burmistrzów na ten temat i przekonywanie, że tam jest jednak 

roślina pod ochroną, jest w ogóle nie na miejscu i bez sensu. 

Burmistrz – Powiedział, że sobie bardzo dokładnie odsłucha w początku sesji wypowiedz 

Radnego Kopczyńskiego, wszystkie zdania, które wybrzmiały, zarzuty, łącznie z paragrafami, 

i w stosownym czasie do tego się odniesie, bo na to sobie nie pozwoli.  

Zastępca – powiedział, że przez długi czas ubiegali się o to, aby gmina została ujęta w MOF-

ie, po czym udało się doprowadzić do tego momentu, że rzeczywiście gmina Drzewica mogła 

złożyć projekty, które będą realizowane ze środków unijnych z pominięciem trybu 

konkursowego. Natomiast proponując przystąpienie do tego MOF-u i też w trakcie , 

negocjacji na temat tych projektów, gmina musiała określić, jakie zadania będą realizowane w 

ramach priorytetu Funduszy Europejskie dla Łódzkiego 2027. Trzeba się również dopasować 

do celów szczegółowych tych naborów, które są jasno określone w takim dokumencie, który 

nazywa się szczegółowy opis priorytetów programu Fundusze Europejskie dla Łódzkiego 

2021-2027. Ten dokument i wytyczne, które Gmina otrzymuje od instytucji zarządzającej, 

jaką jest Urząd Marszałkowski Województwa Łódzkiego, jasno wskazuje, jakie zadania jako 

gmina możemy zgłaszać i realizować w ramach konkretnych osi priorytetowych tego 

programu. Jednym z warunków przystąpienia do sięgnięcia po środki związane z adaptacją do 

zmian klimatu jest realizacja projektów na terenach zagrożenia powodziowego, które zostały 

określone przez Wody Polskie. Jest specjalna mapa terenów zalewowych i tylko i wyłącznie 

na tych nieruchomościach, które są objęte tymi terenami zagrożenia powodziowego, mogą 

być realizowane inwestycje w ramach  tego celu. Wspomniana działka 1421 mieści się w 

terenie objętym zagrożeniem powodziowym, to jest obecnie numer przy ulicy Słowackiego i 

jest objęta użytkiem ekologicznym. Decyzję w tym zakresie wydał Wojewoda Radomski 4 

maja 1998 roku, uwzględniając tą nieruchomość jako użytek ekologiczny,  skąd się pojawiło 

określenie, że występuje tam roślina? Radny powiedział, że na tej nieruchomości znajdują się 

nieużytkowane pastwiska, porośnięte grupami poszczególnych roślin. Zastępca powiedział, że 

drzewa, które radny wymienił, to też są rośliny. Jednocześnie w tym właśnie rozporządzeniu, 

Radomski Wojewoda nałożył ograniczenia wynikające z ochrony użytków ekologicznych, 

wprowadzając między innymi następujące zakazy: pozyskiwania, niszczenia lub uszkadzania 

drzew i innych roślin, niszczenia gleby i zmiany sposobu jej użytkowania. To jest 

rozporządzenie z 1998 roku. Powiedział, że jeżeli już radny Kopczyński zamierza zarzucać 

im cokolwiek w tym zakresie, to odesłał radnego do ustawy o ochronie przyrody, gdzie jest 

artykuł 42 w tej ustawie, który mówi o tym, że: „użytkami ekologicznymi są zasługujące na 

ochronę pozostałości ekosystemów, mających znaczenie dla zachowania różnorodności 

biologicznej, naturalne zbiorniki wodne, śródpolne i śródleśne oczka wodne, kępy drzew i 

krzewów, bagna, torfowiska, wydmy, płaty nieużytkowanej roślinności, starorzecza, 
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wychodnie skalne, skarpy, kamieńce, siedliska przyrodnicze oraz stanowiska rzadkich lub 

chronionych gatunków roślin, zwierząt i grzybów, ich ostoje oraz miejsca rozmnażania lub 

miejsca sezonowego przebywania”. To jest definicja ochrony użytku ekologicznego. 

Rozporządzeniem Wojewody Radomskiego został ustanowiony użytek ekologiczny jako 

rodzaj użytku siedlisko przyrodnicze i stanowisko rzadkich lub chronionych gatunków, 

dawne, nieużytkowane pastwisko, silnie wilgotne, porośnięte grupą roślin. Zastępca 

powiedział, że to nie oni sobie wymyślili, że jest to użytek, natomiast stwierdzili  w swoich 

wypowiedziach, że występują tam rośliny objęte ochroną. Powtórzył, że drzewa są również 

roślinami. Odnosząc się do zniesienia tego użytku, i powiedział, że tu też przepis mówi 

jednoznacznie jakie czynności należy podjąć, bo my badaliśmy tą sprawę i w artykule  44 

ustawy o ochronie przyrody, ustęp trzeci mówi o tym, że „zniesienie formy ochrony przyrody 

dokonuje Rada Gminy w drodze uchwały, przy czym projekty uchwał wymagają uzgodnienia 

z właściwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. Ustęp czwarty. Zniesienie 

formy ochrony przyrody, o której mowa, następuje w razie utraty wartości przyrodniczych i 

krajobrazowych, ze względu na które ustanowione formy ochrony przyrody w razie 

konieczności realizacji inwestycji celu publicznego w przypadku braku rozwiązań 

alternatywnych lub zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego.” Z informacji, które znajdują 

się na stronach ale również, które wynikają z uzgodnień z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska, wynika, że oprócz uchwały wymagana jest dokumentacja umożliwiająca ocenę 

zasadności wniosku o zniesienie ochrony. W tym ocena utraty wartości przyrodniczych ze 

względu na które ustanowiono użytek ekologiczny, dokumentacja poświadczająca 

konieczność realizacji inwestycji celu publicznego lub zapewnienia bezpieczeństwa 

powszechnego, ocena przyrodnicza użytku okolicznego z uwzględnieniem oceny w zakresie 

działań mających na celu przywrócenie właściwego stanu ekosystemów i składników 

przyrody z zachowaniem przepisów odrębnych i stosownie do przedmiotu ochrony. Ocena 

zagrożeń, negatywnych zjawisk powodujących zanikanie przedmiotu ochrony dla użytku 

ekologicznego. Zastępca powiedział, że z  informacji, które uzyskali w trakcie badania 

wynikało, że takie przygotowanie tej dokumentacji będzie trwało co najmniej rok, bo tych 

badań trzeba wykonać w ciągu roku kilka. Natomiast dopiero po wykonaniu tych badań 

będzie możliwość podjęcia ewentualnie uchwały o zniesieniu użytku ekologicznego.  

Następnie Zastępca powiedział radnemu Kopczyńskiemu że trzeba, troszeczkę ważyć słowa, 

bo kodeks karny, działa w dwie strony. Te artykuły, które Radny przywołał, czy paragrafy, 

wskazują na to, że któryś z burmistrzów popełnił przestępstwo, składając nieprawdziwe 

informacje. Powiedział, że jeżeli nieprawdziwą informacją jest to, że na tej działce rośnie 

roślina, która jest objęta ochroną, to powiedział, że ma nadzieję, że podejmie Radny dalej 

kroki w związku z tym i złoży zawiadomienie. Dodał, że artykuł 212 również kodeksu 

karnego, paragraf pierwszy mówi o tym, że: „kto pomawia inną osobę, grupę osób, instytucję, 

osobę prawną lub jednostkę organizacyjną niemającą osobowości prawnej o takie 

postępowanie lub właściwości, które mogą poniżyć ją w opinii publicznej lub narazić na 

utratę zaufania potrzebnego dla danego stanowiska, zawodu lub rodzaju działalności, podlega 

grzywnie albo każe ograniczenia wolności. Artykuł 238 natomiast, tego samego kodeksu 

karnego, mówi o tym, że kto zawiadamia o przestępstwie skarbowym organ powołany do 

ścigania, wiedząc, że przestępstwo nie popełniono, podlega grzywnie karze ograniczenia 
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wolności albo pozbawienia wolności do lat dwóch”. Zastępca powiedział, że w jego ocenie, 

ani Burmistrz, ani on, mówiąc o tym, że na tej działce jest roślina objęta ochroną, a więc 

użytkiem ekologicznym, nie popełnili żadnych z tych przypadków wykroczenia, o których 

Radny wspominał.  

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że Zastępca powiedział, że jest tam roślina pod 

ochroną i kazał przeczytać jego wypowiedz jeszcze raz, bo jest to wyraźnie tam napisane. 

Wypowiedz, że jest tam roślina która uniemożliwia robienie tam inwestycji. Radny 

Powiedział, że nie uniemożliwia, dlatego, że w przeciągu roku można znieść to i zrobić tam 

inwestycje. W Regionalnym Centrum Ochrony Środowiska tak powiedzieli, identycznie jak 

zastępca, że może to trwać do roku, jeżeli chyba, że gmina zdecydowała by się na robienie 

inwestycji, może być to prędzej, chociaż niekoniecznie.  

Zastępca – powiedział, że w zasadzie to nie wie jak radnemu wytłumaczyć, że drzewo jest 

rośliną. Wszelka roślinność występująca na tym gruncie, póki co, jest pod ochroną, zgodnie z 

tym artykułem, który zastępca przeczytał, bo działka jest objęta ochroną i użytkiem 

ekologicznym. Powiedział, że można to znieść, tylko badania trwają około roku i dopiero po 

tych badaniach, po zasięgnięciu opinii, można przystąpić do podjęcia uchwały o zniesieniu. A 

póki co, na ten moment i w związku z tym tempem prac wynikających z kalendarza MOF-u, 

nie ma czasu, żeby przez rok badać ten grunt i proponować zniesienie użytku ekologicznego, 

co może kiedyś nastąpi. Póki co występują tam rośliny czy roślina, która jest objęta ochroną.  

Marek Amanowicz- zwrócił się do radnego Kopczyńskiego i powiedział, że w dniu 

dzisiejszym złożył publiczne oświadczenie o popełnieniu przestępstwa przez Burmistrzów. 

Różne przepisy, czy różne okoliczności można odmiennie interpretować, to co radny zrobił w 

stosunku do tego, co zostało mu przedstawione, nie może być traktowane jako popełnienie 

przestępstwa. Powiedział, że może się z tym radny nie zgadzać, albo się zgodzić, może 

dyskutować, natomiast złożył oświadczenie o to, że urzędnicy gminni popełnili przestępstwo i 

musi się liczyć z odpowiedzialnością nie tylko karną, ale również cywilną za pomówienie na 

skutek okoliczności, które nie miały miejsca.  

Radny Michał Kopczyński – powiedział, że zrozumiał, i że w wypowiedzi swojej 

powiedział że jeżeli się myli to prosił żeby go poprawić.  

Marek Amanowicz- powiedział, że radny powiedział, że Burmistrz i zastępca Burmistrza 

popełnili przestępstwo, stwierdzając nieprawdę i przekazując nieprawdziwe informacje.  

Radny Michał Kopczyński – odpowiedział, że tak powiedział i że odniósł się do 

wypowiedzi, że rzeczywiście tam nie ma roślin pod ochroną. 

Burmistrz – powiedział, że radny wspomniał o niemożności stworzenia, zbudowania radnego 

inwestycji na tej działce i powiedział, że inwestycje są gminne nie radnych. Dodał, że nie ma 

pojęcia moje inwestycje w kontekście samorządu. Powtórzył, że przesłucha sobie bardzo 

dokładnie to, co radny powiedział i z pewnością sprawy tak nie zostawi.  
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Radny Krzysztof Jakubczyk – powiedział, że też sprawdzą jeszcze pewne kwestie, bo też 

mają swoich prawników. Odniósł się do wypowiedzi wcześniejszej Burmistrza czy to 

Zastępcy, że nie było wspomniane, że w ciągu roku można tam jakieś poczynić inwestycje po 

czy dodał, że na najbliższej sesji można wrócić do kolejnych rozmów. Powiedział również, że 

uważa, że oni, jak również jak również Burmistrzowie powinni się liczyć z tym, jak się 

wypowiadają i co wypowiadają. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marta Woźniak 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Dominik Niemirski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Michał Kopczyński (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Dominik Niemirski (Ad Vocem) 

- Dorota Wiktorowicz 

- Marek Amanowicz 

- Michał Kopczyński (Ad Vocem) 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Krzysztof Jakubczyk 

- Dorota Wiktorowicz 

 

8. Wolne wnioski, sprawy różne. 

 

Radny Bartłomiej Matyja – złożył wniosek o wykaz właścicieli działek sąsiadujących z 

drogą nad zalewem.  

Radna Anna Rogulska – powiedziała, że chciała się odnieść do wypowiedzi radnego 

Września, który powiedział, że inwestycja Świetlicy w Jelni kosztowała 3.000.000 zł 

powiedziała, że z tego co wie to wygrała oferta w kwocie 565.000 zł. Odnośnie tego, że to jest 

jej inwestycja czy nie jej zwróciła uwagę na poprzedniej sesji i teraz o tym przypomniała, że 

inwestycje nie są dla niej tylko dla wszystkich mieszkańców Jelni.  

Radny Eugeniusz Wrzesień – odniósł się do wypowiedzi Radnego Walczyka, że mieli przez 

około dwa lata po cztery miliony. Powiedział, że był zaproszony starosta, radni powiatowi 

ponieważ radni chcieli kontynuować tę drogę między Drzewicą a Brzuzą, ale się nie udało. 
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Powiedział, że trzeba rozdzielić pewne sprawy. Radni podejmują uchwałę, a Burmistrz ja 

wykonuje. Dodał, że bardzo by chciał, żeby zaprosić Starostę, radnych powiatowych, żeby po 

prostu tę kwestię wyjaśnić. Jeśli chodzi o Fundusz Sołecki to powiedział, że radni zapytali się 

grzecznie, żeby się wypowiedzieli sołtysi a tylko jedna osoba zabrała głos i ale nie 

wypowiedziała się odnośnie Funduszu Sołeckiego. Jeśli chodzi o diety radnych powiedział, że 

w 2021 r były diety podnoszone. Gdy minimalna pensja idzie do góry, to radni też podnoszą o  

podobną kwotę. Odnośnie wypowiedzi Radnej Rogulskiej to przeprosił ja za wypowiedz na 

ostatniej sesji, ponieważ powiedział to tylko dlatego, że nie pamiętał tej kwoty świetlicy tylko 

przywołał sobie budowany żłobek i to kosztuje 7 milionów, i że ta świetlica jest podobnej 

wielkości więc podzielił tą kwotę na pół. Powtórzył, że nie pamiętał dokładnie ceny tej 

świetlicy w Jelni i przyznał się do błędu w tej kwestii.  

Radna Anna Rogulska – powiedziała, że jej nie chodziło o to, że była inwestycja 550.000 zł. 

Tylko chodziło o to, że droga, która jest w lepszym stanie, jest robiona w pierwszej 

kolejności. To był główny cel. Powiedziała, że jechała każdą drogą w Brzustowcu przed 

komisją jak również drogą w Giełzowie.  

Radny Paweł Małek – powiedział, że było u niego kilka osób na terenie spółdzielni i te 

osoby proszą, jeśli jest taka możliwość, o zaproszenie przedstawiciela Domu Pomocy 

Społecznej na radę odnośnie kosztów pobytu w tym Domu Pomocy Społecznej na terenie 

gminy Drzewica i omówienia tych kosztów, które z czegoś wynikają.  

Radny Karol Podogrocki – powiedział, że chce być uczciwy względem siebie i podziękował 

radnemu Wrześniowi za głos w odniesieniu do diet radnych. Dodał że szkoda że tak późno i 

szkoda, że tylko on zabrał głos w tej sprawie.  

Sekretarz – przypomniał zebranym o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych do 

końca kwietnia, że ma być złożony w dwóch egzemplarzach razem z dokumentem, z 

zeznaniem podatkowym. Powiedział, że jutro są wybory sołeckie w Jelni. Wybierany będzie 

sołtys i rada sołecka, Z kolei w poniedziałek wybory na sołtysa Augustowa i Rady Sołeckiej. 

W Augustowie również wybory odbędą się w Świetlicy Wiejskiej, w Jelni. Wspomniał 

również o czystym powietrzu, o punkcie konsultacyjnym. Powiedział, że do piątku pojawi się 

u informacja na stronie, również na Facebooku, dotycząca tych szczegółów, jak to będzie 

funkcjonowało w tej nowej perspektywie, będzie wskazany numer telefonu, gdzie będzie 

można umówić się na wizytę.  

Radna Dorota Wiktorowicz- powiedziała, że na prośbę radnych skierowane będzie 

zaproszenie do powiatu na kolejną sesję, jak również do Domu Pomocy Społecznej. 

Burmistrz -odnośnie wniosku radnego Matyi na temat wykazu osób które są właścicielami 

nieruchomości wzdłuż projektowanej w planie miejscowym drogi powiedział, że jeśli od 

strony formalnej czyli ochrony danych osobowych nie będzie wątpliwości to jest taka 

możliwość. Burmistrz powiedział, że jest pytanie czy gmina ma jakieś instrumenty, żeby 

wpływać na rozwój gminy, wpływać na podnoszenie jakości życia. Odpowiedział, że jednym 
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z takich instrumentów jest plan miejscowy, bo z jednej strony są to inwestycje, w tym 

przypadku droga budowana na prywatnych działkach. Powiedział, że możemy tego nie robić, 

a potem możemy narzekać za lat dwa, pięć, dziesięć i więcej, że wokół zalewu nie dzieje się 

nic, że mamy jezioro kilkudziesięciohektarowe i w zasadzie obok nie ma nic. Dodał, że 

uważa, że jest to Gminy zadanie, misja również wywoływania pewnych inicjatyw 

mieszkańców, dlatego Rada poprzedniej kadencji taką uchwałę o planie miejscowym podjęła. 

Powiedział również, że podobna będzie dyskusja na temat nieruchomości położonych w 

Strzyżowie między drogą powiatową a zalewem ponieważ tam jest podobna sytuacja. Działki 

które mają swój początek przy drodze powiatowej są to bardzo długie bardzo wąskie działki 

do zalewu. Od strony południowej od Strzyżowa. Powiedział, że w tym przypadku również 

nasuwa się pytanie czy też w ramach tego typu dyskusji nie zrobimy nic i będziemy mieli to 

co mamy. Czy będzie wola, żeby w planie miejscowym wpisać drogę, umożliwić kolejnym 

pokoleniom rozwój w tym fragmencie gminy i miasta.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bartłomiej Matyja 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Eugeniusz Wrzesień 

- Dorota Wiktorowicz 

- Anna Rogulska 

- Dorota Wiktorowicz 

- Paweł Małek 

- Dorota Wiktorowicz 

- Karol Podogrocki 

- Dorota Wiktorowicz 

- Andrzej Krzyżanowski 

- Dorota Wiktorowicz 

- Janusz Reszelewski 

- Dorota Wiktorowicz 

 

Wnioski zgłoszone na sesji :  

 

Radny Bartłomiej Matyja:  

- wykaz właścicieli działek sąsiadujących z drogą nad zalewem 

 

Radny Michał Kopczyński: 

- zagospodarowanie ( inwestycje) terenu na działce nr 1421 przy młynie na ul. Słowackiego. 

 

Radny Paweł Małek :  

- zaproszenie przedstawicieli Domu Pomocy Społecznej – przedstawienie informacji odnośnie 

kosztów pobytu w DPS-ie.  
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9. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy – Dorota Maria Wiktorowicz podziękowała 

obecnym za udział w posiedzeniu i zamknęła obrady IX Sesji Rady Miejskiej w Drzewicy IX 

Kadencji 

 

Uchwały podjęte na Sesji stanowią załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

  

 

Przewodnicząca 

 

Rady Miejskiej w Drzewicy 

  

 

Przygotował(a): Anna Nojek 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

  

 


